
روزنامه منطقه جنوب کشور

 daryanews_bnd @ yahoo .com :پست الکترونیکی

دوشنبه 8 خرداد 1402   9 ذی القعده   1444  
  سال بیست و دوم     شماره 4172

8 صفحه    5000 تومان

آبا بتن ساحل                    
تولید و عرضه بتن آماده

دفترمرکزی :32212828 -32212929
کارخانه :32561030-31

آدرس :بندرعباس- بلوار امام خمینی نرسیده 
به میدان شهدا نبش خیابان دانش ساختمان 

بنی هاشمی واحد 2

Aba Beton Sahel

ریا
: د

س 
عک

سفر ۲ فرمانده ارشد نظامی ایران به سیستان؛
مرزهای مشترک با کشور افغانستان 

به طور کامل در کنترل هستند

8

6

5

8

8
یک عضو کمیسیون عمران:

زمین های بایر
 مشمول مالیات می شود

آغاز تخلیه 71 هزار تن گندم
در بندر شهید رجایی

آغاز عملیات اجرایی گازرسانی 
به بخش مهران بندرلنگه بزودی

جزئیات مرگ
 کودک عقرب گزیده بشاگردی

2

2

استاندار هرمزگان تاکید کرد

لزوم چابک سازی 
فرآیندهای بندری 
و گمرکی در کشور

جاده های مرگ

گروه خبر // با حکم سیدمحمدهادی 
 ســبحانیان ، رئیس کل ســازمان 
امور مالیاتی کشور، جعفر احسانی 
اداره  مهر به عنــوان سرپرســت 

 کل امور مالیاتی هرمزگان منصوب 
شد. 

   بــه گزارش خبرنــگار دریا ، جعفر 
احسانی مهر با حکم رئیس کل سامان 
امور مالیاتی کشور به عنوان سرپرست 
اداره کل امور مالیاتی هرمزگان منصوب 

شد. مراسم معارفه وی با حضور دکتر 
مسیحی رئیس شورای عالی مالیاتی و 
دکترفردوسی معاون توسعه، مدیریت و 
منابع انسانی سازمان امورمالیاتی کشور 
برگــزار و از زحمات رضا آخوندزاده 
 در دوران مدیریت وی بر این اداره کل 
نیز تجلیل شد.جعفر احسانی مهر پیش 
از این مدیر کل امور مالیاتی خراســان 
جنوبی و ســپس عضو شورای عالی 

مالیاتی بوده است.

با حکم رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور؛

جعفر احسانی مهر به عنوان سرپرست امور مالیاتی هرمزگان منصوب شد

گروه خبر //  دکتر احسان کامرانی در اولین جلسه ستاد اربعین استان، با اشاره به اهمیت پیاده روی 
اربعین، عنوان کرد: پیاده روی عظیم اربعین به عنوان بزرگترین اجتماع مسلمانان  جهان داراي آثار 

معنوی و تمدني بسیاری است.
     به گزارش خبرنگار دریا ؛ وی افزود: پیاده روی اربعین اوج عشــق و دلدادگی به ســید و سالار شهیدان حضرت

 اباعبدالله الحسین)ع( است.معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان، خاطرنشان کرد: در پیاده روی عظیم 

اربعین  با صحنه های بی نظیری همراه است که انسان در جاهاي دیگر کمتر مشاهده کرده است.وی گفت: اخلاص و 
عشق مردم عراق در خدمت رسانی به زائران سید و سالار شهیدان امام حسین )ع( یکی از ویژگی های بارز پیاده روی 
اربعین است. کامرانی با اشاره به اهمیت اتخاذ تدابیر مناسب برای اعزام زائران هرمزگان به پیاده روی اربعین، تصریح 
کرد: کمیته تخصصی ستاد اربعین استان از هم اکنون با آسیب شناسی و شناسایی مشکلات اعزام های سال های گذشته 

برای ارائه خدمات هرچه بیشتر به زائران سید و سالار شهیدان امام حسین )ع( اقدام کنند.

تسهیل امور مربوط  به صدور گذرنامه مورد نیاز زائران در دستور کار ستاد اربعین استان قرار گیرد 
و از مشکلات سال گذشته صدور گذرنامه برای زائران پیشگیری گردد

ادامه از تیتر یک //
  معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی اســتانداری 
هرمزگان، خاطرنشان کرد: تامین اتوبوس مورد نیاز 

برای حمل و نقل رفت و برگشــت زائران مهمترین 
موضوعی اســت که به عنوان یک اولویت ضروری 
است در دستور کار ستاد اربعین استان قرار گیرد.وی 
گفت: تسهیل امور مربوط صدور گذرنامه مورد نیاز 
زائران موضوع مهم دیگری است که ضروری است در 
دستور کار ستاد اربعین استان قرار گیرد و از مشکلات 
سال گذشــته صدور گذرنامه برای زائران پیشگیری 
گردد.کامرانی،  اظهار داشــت: افزایش پرواز ها به 
کشــور برای اعزام زائران همزمان با اربعین حسینی 
موضوع مهمی اســت که ضروری اســت در دستور 
ستاد اربعین استان قرار گیرد.معاون سیاسی، امنیتی 
و اجتماعی استانداری هرمزگان، خاطرنشان کرد: با 
توجه به فروکش کردن شــرایط کرونایی در کشور 

و برداشته شــدن محدودیت ها پیش بینی افزایش 
چشمگیر حضور هم استانی ها در پیاده روی اربعین 
پیش رو وجود دارد که ضروری است اقدامات لازم 
به منظور خدمات رسانی مناسب به زائران اعزامی از 
استان در مسیر های اعزام، مرز شلمچه و در کشور 
 عراق در دســتور کار قرار گیــرد.وی تصریح کرد:
 موکب داران نقش بسزایی در ارائه خدمات مناسب 
به زائران پیاده روی اربعین در کشــور عراق در کنار 
خدمات موکب داران عراقی دارند و ضروری اســت 
تدابیــر لازم برای اعــزام به موقع موکــب داران با 
تجهیرات از هم اکنون در دســتور کار ستاد اربعین 
استان قرار گیرد تا از مشکلات سال گذشته در اعزام 

موکب داران پیشگیری شود.

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان تاکید کرد 

لزوم تسریع در صدور گذرنامه زائران پیاده روی اربعین
 

ادامه در همین صفحه

گروه خبر // بــا حضور مهندس 
دوســتی اســتاندار هرمــزگان، 
فرمانده  عابد  عبدالرضا  ســردار 
قرارگاه خاتم الانبیا)ص( و رئیس 
و اعضــای کمیســیون اصل نود 
مجلس از پروژه پتروپالایشــگاه 
مهــر خلیج فــارس کــه در جوار 
بندرعباس  نفت  پالایشــگاه های 
و نفت ســتاره خلیج فــارس در 
حال احداث است بازدید و مسائل 
و مشــکلات آن را مــورد بحث و 

بررسی قرار دادند.
 پروژه که به همت قرارگاه سازندگی    بــه گزارش خبرنــگار دریا ؛ این 

الانبیا)ص( در حال ســاخت  خاتم 
است قادر اســت تا با تکمیل در دو 
فاز روزانه ۱۳ میلیون لیتر بنزین، سه 

میلیون لیتر گازوییل، یک میلیون لیتر 
نفت سفید و هزار و ۱۸۰ تن گاز مایع 
تولید کند.پالایشگاه مهر خلیج فارس 
توانایــی پالایش ۱2۰ هزار بشــکه 
میعانات گازی در روز را داراست که 
با بهره بــرداری از کامل از این پروژه 
روزانه ۱۳ میلیون لیتر بنزین، ۳ میلیون 
لیتر گازوییل و ۱ میلیون لیتر نفت سفید 
تولید خواهد شد.اعضای این کمیسیون 
در ادامه با حضور در پالایشگاه نفت 
ســتاره ی خلیج فارس، از روند کار و 
فعالیت بزرگترین پالایشگاه میعانات 

گازی جهان بازدید کردند.

بازدید اعضای کمیسیون اصل نود مجلس
 از پروژه پالایشگاه مهر ستاره خلیج فارس و ستاره خلیج فارس

2

مدیرکل فرودگاه های هرمزگان خبرداد

اعزام ۱۳۸۰ زائر 
خانه خدا در قالب 

۹ کاروان از هرمزگان

گروه خبر// به گــزارش روابط عمومی ناحیه 
جنوب شرق شرکت سینا و به نقل معاون فنی 
ناحیه جنوب شــرق،متخصصین فنی شرکت 
توســعه خدمــات دریایی و بندری ســینا در 
بندر شــهید رجایی طی عملیاتی موفق شدند، 
پروژه تعویض انرژی چین ترولی ترانستینر  

ZPMC2 را انجام دهند.
   بــه گفته مهندس عیدی،انرژی چین قســمتی از 
تجهیزات بندری بوده که بستر مناسب جهت انتقال 
و محافظت از کابل های متحرک در مســیر حرکت 
ترولی را فراهم می کند و تمامی ســیگنال ها و برق 

قــدرت بین مجموعه ترولی و قســمت های دیگر 
تجهیز از این مســیر می گذرد و از لحاظ کارکرد و 
حفظ ایمنی دستگاه اهمیت بالایی دارد. در صورتی 
که این مجموعه بدرستی کار نکند کابل های قدرت 
موجود در این قســمت دچار زدگی شده و پتانسیل 
ایجاد حادثه آتش سوزی در بالاترین نقطه دستگاه 
را بوجود می آورد. واحد فنی و نگهداری بر اساس 
پایش های انجام شده و کاتالوگ های دستگاه طبق 
برنامه زمانبندی، اقــدام به تعویض این مجموعه به 
 ZPMC همراه تمامی کابل های دســتگاه ترانستینر
شماره 2 نموده اســت، که مراحل انجام این پروژه 

شامل موارد ذیل می باشد:
۱. برنامه ریزی جهت تعویض کامل این مجموعه

2. سفارش گذاری و تهیه قطعات لازم
۳.دمونتاژ مجموعه انرژی چین ترولی و کابل ها

 4.مونتــاژ و نصب مجموعه انــرژی چین ترولی و
 کابل ها

5.تست و راه اندازی دستگاه
به گفته عیدی معاون فنی ناحیه جنوب شــرق،این 
پــروژه در تاریخ ۱4۰2/۰2/2۱ آغاز گردیده و در 
تاریخ ۱4۰2/۰2/2۸ پس از صرف 5۰۰ نفر ساعت 

زمان به پایان رسیده است.

 ZPMC2  اجرای موفق پروژه تعویض انرژی چین ترولی ترانستینر
برای اولین بار توسط متخصصین فنی شرکت سینا در بندر شهید رجایی 

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان تاکید کرد 

لزوم تسریع در صدور گذرنامه زائران 
پیاده روی اربعین

 ZPMC2  اجرای موفق پروژه تعویض انرژی چین ترولی ترانستینر
برای اولین بار توسط متخصصین فنی شرکت سینا در بندر شهید رجایی 

صفحه 1 را بخوانید
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گروه خبر // نشســت مشــترک استاندار سال بیست و دوم شماره 4172 
هرمــزگان، اعضای کمیســیون اصل نود 
مجلس شورای اسلامی و مسئولان سازمان 
بنادر، گمرک و سازمان اموال تملیکی استان 
در مجتمع بندری شهید رجایی بندرعباس 

برگزار شد. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ دوســتی استاندار 
هرمزگان در  این نشســت، با تاکیــد بر لزوم 
چابک ســازی فرآیندهای بندری و گمرکی در 
کشور، اظهارداشــت: قطعا هم افزایی ها و بیان 
دقیق حقایق  کمک می کند تا کشور با تصمیماتی 
منطبق به واقع در مسیر رشد و توسعه قرار بگیرد 

و بســترها و گلوگاه های فساد از بین برود.وی 
تأکید کرد: وضعیت موجود در بندر شهید رجایی 
باید به صورت دقیق، صریح و شــفاف ترسیم 
شود چرا که امروز تمام ارکان حاکمیت به ویژه 
دولت و مجلس پای کار آمده اند تا با شناسایی 
مشــکلات و بررســی راهکارهای حل آن ها،  
مدل هایی برای مانع زدایی از مســیر تجارت و 
توســعه تدوین کنند.حجت الاسلام والمسلمین 
نصرالله پژمانفر رئیس کمیسیون اصل نود مجلس 
شورای اسلامی با اشاره به فرآیند ورود کالا به 
کشور از طریق بنادر، اظهارداشت: هیات وزیران 
مصوبه ای را مبنی بر اینکــه کالاهایی که ثبت 

سفارش نشده باشــند قاچاق شناخته شوند را 
ابلاغ کرد اما دیوان عدالت اداری این مصوبه را 
به دلیل مغایرت با قوانین دیگر ابطال کرد اما به 
هر صورت در این حوزه بایست قوانین اصلاح 
و شــفاف شــوند . وی عنوان کرد: کاهش مدت 
زمان متروکه  شناخته شــدن کالاهای ورودی به 
کشــور از ۶ ماه به دو ماه موجب شده است که 
شاهد تحویل حجم بالایی از کالاها به سازمان 
اموال تملیکی باشــیم و اعتراضاتی در این باره 
 هم شــکل گیرد اما مشــکلی که در این حوزه 
پیش آمده باید با بانک مرکزی بررســی و در 
بخش تامین ارز حل شود . رئیس کمیسیون اصل 

نود مجلس شورای اسلامی، در ادامه بر تسریع 
تعیین و تکلیف کالاهــای ورودی به انبارهای 

سازمان اموال تملیکی تاکید کرد. 

استاندار هرمزگان تاکید کرد

برگزاری همایش لزوم چابک سازی فرآیندهای بندری و گمرکی در کشور
روابط عمومی های ادارات هرمزگان 

  گروه خبر //  با حضور محمد گلســتانی نژاد مدیرکل حوزه 
اســتاندار هرمزگان، مدیرعامل شــرکت توزیع بــرق و مدیران 
روابط عمومی دستگاه های اجرایی و نهادهای مختلف، همایش 
گرامیداشت هفته ارتباطات و روابط عمومی در سالن همایش های 
اتاق بازرگانی هرمزگان برگزار شد. به گزارش خبرنگار دریا ؛ محمد 
گلستانی نژاد در این همایش با اشاره به جایگاه روابط عمومی و 
ارتباطات در دستگاه های اجرایی و خدمات رسان اظهار داشت: 
روابط عمومی ها با توجه به شرح وظایف محوله بایستی در تبیین 
خدمات دستگاه های اجرایی و نهادهای خدمات رسان با مجموعه 
اقدامات خلاقانه و شیوه های نوین اطلاع رسانی تلاش کنند. وی 
افزود: روابط عمومی با فعالیت مستمر و اثربخش می تواند ضمن 
معرفی دستاوردها و اقدامات دستگاه متبوع، زمینه ساز امیدآفرینی و 
جهاد تبیین در جامعه باشد. مدیرکل حوزه استاندار هرمزگان گفت: 
در دولت سیزدهم مجموعه اقدامات بسیار خوبی در سطح استان 
هرمزگان انجام شــده اما به لحاظ انتشار این فعالیت ها آنطور که 
شایسته بود از سوی برخی روابط عمومی ها اطلاع رسانی صورت 
نگرفت. وی تصریح کرد: حجم کارهای بزرگ در ســال ۱4۰۱ 
سبب شد هرمزگان در بسیاری از شاخص های ارزیابی ملی، رتبه 
نخست را به خود اختصاص دهد و این مسئله می طلبید با تبیین 
درست از سوی روابط عمومی ها موجی از امید آفرینی در استان به 
وجود آورد. مشاور استاندار هرمزگان گفت: روابط  عمومی ها باید 
بتوانند علاوه بر مخاطب عام خود، برای مجموعه همکاران خود در 
دستگاه های مختلف نیز اقدامات دولت را با انتشار محتوای مناسب 
تشریح و تبیین کنند چرا که جمعیت قابل توجهی از مردم استان 
یا در ادارات دولتی مشــغول هستند و یا در صنعت استان فعالیت 
می کننــد. وی ادامه داد: انتظارات از روابط عمومی ها بیش از این 
اســت و انتظار می رود با همپوشانی خدمات کارهای انجام شده 
را ماندگار کرده و ســبب تحول در سطح استان هرمزگان شویم.
در این همایش همچنین محمد کریمی مدیرعامل شرکت توزیع 
نیروی برق هرمزگان به تشریح فعالیت های این شرکت برای تامین 
برق مورد نیاز اســتان پرداخت و با اشاره به مشوق های در نظر 
گرفته شده برای مشترکان کم مصرف، از روابط عمومی ها خواست 
نسبت به تبیین اصلاح الگوی مصرف و صرفه جویی در مصرف 
انرژی با شرکت توزیع برق استان همکاری کرده تا در نهایت فصل 
گرم امسال بدون خاموشی سپری شــود.گفتنی است در ابتدای 
این همایش نیز کارگاه آموزشی در خصوص تبدیل شدن روابط  
عمومی ها به روابط عمومی نوین و ابتکار در فعالیت های اطلاع 

رسانی توسط دکتر موسوی برگزار شد. 
مدیرکل فرودگاه های هرمزگان خبرداد

اعزام ۱۳۸۰ زائر خانه خدا 
در قالب ۹ کاروان از هرمزگان

  گــروه خبر // مدیرکل فرودگاه های هرمزگان گفت: ۱۳۸۰ 
زائر خانه خدا در قالب ۹ کاروان و از هرمزگان اعزام می شــوند 
که 5 سورتی پرواز از فرودگاه بندرعباس در روزهای 24 و 25 
خرداد صورت می گیرد. جمشید دلفاردی در جمع خبرنگاران با 
اشاره به اینکه بهسازی محوطه و پارکینگ فرودگاه بین المللی 
بندرعباس آغاز شد، تصریح کرد: بهسازی های قابل توجهی در 
سطح فرودگاه انجام شد و همچنین عملیات بهسازی محوطه و 
پارکینگ خودرو فرودگاه بین المللی بندرعباس آغازشده است.
وی خاطرنشان کرد: پارکینگ به مساحت 45 هزار متر مربع و 
گنجایش نزدیک به ۷۰۰ الــی ۸۰۰ خودرو را دارد با توجه به 
گرما و شــرایط شرجی هوا کل پارکینگ مسقف است.این مقام 
 مسئول با اشــاره به افتتاح سامانه کمک ناوبری ILS فرودگاه 
بین المللی بندرعباس، خاطرنشان کرد: وجود این سیستم باعث 
شــده تا عملیات فرود پروازها این فرودگاه، در شرایط جوی 
نامناســب از 25۰۰ متر به ۸۰۰ متر کاهش پیدا کند.وی اضافه 
 SFLS کرد: در فرودگاه بین المللی بندرعباس سیستم روشنایی
راه اندازی شــده که به خلبان در شرایط دید نامناسب مانند مه 
غلیظ کمک شــایانی می کند که در نهایت شاهد کاهش تاخیر 
پرواز هابه خاطر شرایط نامناسب جوی این فرودگاه می شویم.به 
گفته دلفاردی با اشاره به روند این پروژه بیان کرد: پس از برگزاری 
مناقصه بهســازی، تحویل زمین نیز صورت گرفت و اکنون این 
پروژه در مرحله اجراســت که تأمین اعتبار همه این اقدامات از 
سوی شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران است که علاوه بر 
موارد یاد شده اعتبار زیباسازی محوطه ورودی نیز تأمین شده 
است.مدیرکل فرودگاه های استان هرمزگان اظهار کرد: وارسی 
پرواز و فلایت چک فرودگاه بندرلنگه نیز انجام شــد، همچنین 
ساختمان هواشناسی فرودگاه بندرلنگه منتظر نصب تجهیزات آن 
هستیم که نهایتأ طی یک الی دو ماه آینده افتتاح می شود.دلفاردی 
تصریح کرد:جابجایی سالن ترانزیت ترمینال پروازهای داخلی در 
مرحله تهیه اسناد مناقصه اســت که این مهم در جهت افزایش 
گنجایش سالن عمومی و در پی آن رفاه و آسایش مسافران انجام 
می شود.وی با اشــاره به پروازهای حج عنوان کرد: ۱۳۸۰ زائر 
خانه خدا در قالب ۹ کاروان و از هرمزگان اعزام می شوند که 5 
سورتی پرواز از فرودگاه بندرعباس در روزهای 24 و 25 خرداد 
و یک سورتی پرواز از فرودگاه قشم در تاریخ 2۶ خرداد انجام 
می شود و عملیات برگشت در تاریخ 24 الی 25 تیرماه صورت 
می پذیرد.به گزارش ایســنا ؛ همچنین در خصوص پروازهای 
 اربعین و ســفر عتبات عالیات نیز آمادگی کامــل درفرودگاه 

بین المللی بندرعباس وجود دارد.
مؤلفان و ناشران حوزه میراث فرهنگی هرمزگان 

حمایت ویژه می شوند
   گروه خبــر // مدیــرکل میراث فرهنگی، گردشــگری 
و صنایع دســتی هرمزگان گفــت: مؤلفان و ناشــران حوزه 
میراث فرهنگی هرمزگان حمایت ویژه می شــوند. به گزارش 
خبرنگار دریــا ؛ محمد محســنی با اعلام ایــن خبر گفت:  
کمبودهایی درزمینه انتشار کتاب در حوزه میراث فرهنگی استان 
کمبودهایی وجود دارد که باید توجه بیشتری شود و رویکرد این 
اداره کل حمایت از مؤلفان حوزه میراث فرهنگی است.مدیرکل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دســتی هرمزگان افزود: 
این اقدام باهدف ترغیب ناشــران به انتشار کتاب در حوزه های 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان است. او اشاره 
به اینکه حمایت این اداره کل شاید به صورت مالی نباشد، افزود: 
اما می توانیم به زیرمجموعه های خود تکلیف کنیم که آثار مؤلفان 
استان که در سه حوزه تألیف شده را خریداری کرده و در معرض 
دید علاقه مندان بگذارند.محسنی تأکید کرد: این اقدام نقش به 
سزایی در آشنایی مسافران و گردشگران با داشته های تاریخی 
و فرهنگی استان و همچنین کمک به نویسندگان و مؤلفان استان 

است. 

اول صبح روز گذشته پیامی را دریافت کردم که کودکی بشاگردی بدلیل 
عقرب گزیدگی و دیررســیدن به مراکز درمانی در شرق استان بدلیل 
وضعیت جاده، جانش را ازدســت داده است که البته این وضعیت را 
بارها در این ســال ها شاهد بوده ایم. جاده های استان در حوزه های 
مختلف به جاده های مرگ شــهرت دارد و خانــواده های زیادی در 
 همین جاده ها عزادار شده اند. در شرق استان و بشاگرد که بسیاری از 
جاده ها خاکی و حتی جاده های آسفالته اش هم کم عرض و ناایمن 
هستند وبا اندک بارندگی و طغیان رودخانه ها مسدود می شوند. کودکان 
و زنان باردار و بیماران زیادی در این جاده ها جان شــان را  به دلیل 
 دیر رســیدن به مراکز درمانی در این جاده های غیراستاندارد از دست 
داده اند. گرچه در این سال ها اقداماتی در حوزه راهسازی و... در این 
منطقه محروم صورت گرفته اســت، اما همچنان با استانداردها فاصله 
زیادی دارد. چند سال قبل که به همراه تعدادی از همکاران رسانه ای 
 برای تهیه گزارش به بشاگرد رفته بودیم، علاوه بر جاده های خاکی و 
کم عرض و مارپیچ و بدون آرم علائم و... ، در جاده ای هم مشــاهده 
کردیم که کوه کنار جاده به داخل جاده ریزش کرده بود و تکه های بزرگ 
و کوچک کوه در جاده ریخته شده بود که امکان هرگونه حادثه دور از 
انتظار نبود. متاسفانه این وضعیت جاده های آن منطقه باعث شده است 
بیماران هم دیر به مراکز درمانی برسند وبا عقرب زدگی، مارگزیدگی 
و... دیر به بیمارستان و درمانگاه رسیده و فوت می کنند و خانواده هایی 
داغدار می شوند که بایستی انقلابی در جاده سازی در این منطقه اتفاق 
بیفتد که در رفت و آمد و ترددها تســهیل شود و افراد کمتری بدلیل 
وضعیت جاده ها جان شــان را از دست دهند و تصادفات و واژگونی 
خودروها به دره ها کاهش یابد که بارها دانش آموزان در ســال های 
 گذشته نیز در این مسیر جان شان را از دست داده اند. بخش دیگری از 
جاده ها بدلیل تردد خودروهای شوتی و قاچاق بر ناامن شده اند و بطور 
مرتب تصادفات مرگبار را در این جاده ها شاهدیم و دو هفته قبل نیز 
یک خانواده هفت نفره و راننده نوجوان نیسان سوخت بر در یک فقره 
تصادف جان شــان را ازدست دادند. بارها نوشتیم که این موضوع هم 
نیاز به آسیب شناسی و اشتغال آفرینی پایدار و مهارت آموزی دارد و 
هم بایستی قاطعانه تر با این پدیده شوم برخورد شود. در حوزه غرب 
استان نیز تصادفات مرگبار زیادی بدلیل وضعیت ناایمن و غیراستاندارد 
جاده ها ونقاط حادثه خیز رخ داده است که بارها رسانه ها نیز منعکس 
کرده اند. با توجه به اینکه هرمزگان استانی اقتصادی و شاهرگ تجارت 
و اقتصاد کشور است و جاده هایش ترانزیتی است، بایستی بنگاه های 
اقتصادی فعال در استان نیز در این حوزه فعال باشند و در جاده سازی 
و ایمن و استانداردسازی جاده ها مشارکت داشته باشند. جاده اسکله 
شهید رجایی تا باهنر که در ساعاتی از روز قفل می شود و از چندسال 
قبل بحث احداث جاده ای دیگر در موازات این جاده بود و به سرانجام 
نرسید. بایستی به ایمن سازی و استانداردسازی جاده ها در استان نگاه 
ویژه تری شود و منابع ملی مورد نیاز نیز اختصاص یابد و جان ها در 

این جاده ها به راحتی ازدست نروند.
  علی زارعی

جاده های مرگ

پشت پرده سیاست 

  
در مقابل تلویزیون افغانســتان اعلام کرد در درگیری ها ۱2 نفر از نیروهای 
طالبان  کشــته و ۳۶ نفر زخمی شده اند؛ پیشتر فرماندهی فراجای کشورمان 
از تلفات سنگین طالبان خبر داده بود.در هر صورت ،این نخستین بار نیست 
که شــاهد تنش مرزی میان طالبان و نیروهای مرزی کشورمان هستیم و  در 
همین چند ماه که طالبان قدرت را در افغانستان به دست گرفته است، شاهد 
تنش های متعدد مرزی بوده ایم. به عنوان نمونه چند هفته قبل در اطراف پل 
»میلک« درگیری میان دو طرف رخ داد. پیش از آن نیز ویدئویی منتشر شد 
که نیروهای طالبان در حال انتقال یک ســرباز بازداشتی نیروی مرزبانی با 
خشــونت بودند.مرزبان ایرانی ساعاتی بعد از انتشار این ویدئو، آزاد شد، اما 
رفتار خشن نیروهای طالبان واکنش برانگیز شد.حالا هم که پس از ماجرای 
جنجالــی حقابه هیرمند، این حادثه رخ داده و توجه بســیاری از مردم را به 
 خود جلب کرده و البته نگرانی هایی نیز به همراه داشــته اســت. برخی این 
تنش آفرینی طالبان را ناآگاهی آنان از مســائل مرزی اعلام می کنند، برخی 
دیگر آن را فشار به ایران برای کسب امتیاز بیشتر با هدف مشروعیت سازی 
می دانند و برخی دیگر نیز آن را ســناریوی صهیونیســتی برای کشورمان 
قلمداد می کنند.  با این حال، هر چه که باشــد، مســئولان کشورمان باید به 
 شکلی قاطعانه و البته با سیاستی هوشمندانه  و برنامه ریزی شده جلوی این 
تنش آفرینی های سریالی را بگیرند. مهدی محمدی مشاور راهبردی رئیس 
مجلس نیز نوشت: واضح است که برنامه ای برای بی ثبات سازی مزمن مرزهای 
شرقی ایران وجود دارد و دست های ناپیدا در حال خرج پول هستند.وقتی با 
خرده بازیگرهایی مواجه اید که نه قواعد بازی را بلدند و نه سیســتم مرکزی 
آن ها توان کنترل رفتارشــان را دارد، گاهی بــرای ایجاد ثبات چاره ای جز 
استفاده  عریان از زور نیست.پیام ایران در مرزهای شرقی این است: شرارت در 

مرزهای ایران هرگز تبدیل به یک کسب و کار نخواهد شد.
پاسخ منفی وزیر خارجه بلژیک به مریم رجوی درباره آزادی اسدی

در پی توافق ایران و بلژیک، اسدا... اسدی دیپلمات ایرانی که حدود 5 سال 
به صورت غیرقانونی بازداشــت بود، آزاد شــد و در پی مذاکرات فشرده و 
دیپلماتیک ایران با بلژیک و برخی کشــورهای اروپایی که با میانجی گری 
عمان انجام شــد، بلژیک آزادی دیپلمات ایرانــی را پذیرفت.این در حالی 
بود که گروهک تروریســتی منافقین به عنوان صحنه گردان اصلی ماجرای 
دستگیری آقای اســدی، برای جلوگیری از ناامیدی اپوزیسیون تمام تلاش 
خود را برای متوقف کردن این روند به کار گرفت و حتی مریم رجوی سرکرده 
این گروهک که از موفقیت آمیز بودن مذاکرات ایران و بلژیک مطلع شده بود، 
روز چهارشــنبه و 4۸ ساعت قبل از عملی شدن این توافق به بلژیک سفر 
کرد و از خانم »حاجا لحبیب« وزیر خارجه بلژیک خواســت که مذاکرات 
دولت متبوعش با ایران را متوقف کند.این خبر را یک منبع آگاه به تســنیم 
اعلام و تصریح کرده که مریم رجوی از همه ظرفیت و ارتباطات خود برای 
متوقف کردن آزادی اســدی استفاده کرده است.به گفته این منبع مطلع، دلیل 
حضور مریم رجوی در بلژیک صرفاً برای موضوع دیپلمات ایرانی نبوده اما 
نگرانی سازمان از آزادی اسدی از جمله مسائل اصلی در این سفر بوده است.
رجوی که در بلژیک چند پیام با واســطه به وزیر خارجه این کشور ارسال 
و پاســخ منفی دریافت کرده بود، با چند تن از نمایندگان پارلمان اروپا نیز 
درباره آزادی آقای اسدی دیدار کرده و از آن ها خواسته بود که تمام تلاش 
خود را برای متوقف کردن مذاکرات ایران و بلژیک به کار بگیرند.رجوی به 
یکی از دیپلمات های غربی گفته بود که آزادی اسدی موجب ناامیدی جریان 

اپوزیسیون خواهد شد.

دومینوی تنش آفرینی های طالبان
در پی درگیری و تبادل آتش بین مرزبانان کشورمان و نیروهای طالبان،رادان 
با دســتوری ویژه برای دفاع از مرزها گفت:حاکمان فعلی افغانستان باید در 
قبال عمل نسنجیده خود پاسخگو باشــند. کمی بعد از کش و قوس ها میان 
ایران و طالبان بر ســر ماجرای حقابه هیرمند،برای چندمین بار از زمان روی 
کار آمدن طالبان در افغانســتان، بار دیگر شاهد تنش و مشکلات مرزی بین 
دو کشــور هســتیم. در تازه ترین خبر، در ابتدا منابع محلی در افغانستان، از 
درگیری میان نیروهای طالبان و مرزبانان ایرانی در روســتای وکیل ولسوالی 
گنگ نیمروز خبر دادند. براســاس همین گزارش ها اعلام شــد که نیروهای 
طالبان و مرزبانان ایرانی »از سلاح های سنگین« استفاده کرده اند. در این بین 
تصاویر و اخبار مختلف و ضد و نقیضی از درگیری و تبادل آتش در مرز ایران 
و افغانستان دست به دست می شد؛ شــایعات و اخباری که برایند این اخبار 
 درســت و غلط، افزایش تنش میان ایران و افغانستان بود که با استناد به یک 
تنش نظامی کوچک، به مخاطب حس آغاز جنگ را متبادر می کرد. صد البته 
در این میان جای خالی مواضع رسمی مسئولان مرتبط به این حوزه در ایران 
از جمله مرزبانی و معاونت امنیت اســتانداری در دقایق اولیه کاملا احساس 
می شد. به طوری که سکوت و ابهام ایجاد شده، فضا را برای مانور رسانه های 
ضدانقلاب و جنگ طلب فراهم کرد تا جایی که برخی از کانال های تلگرامی با 
بزرگ نمایی این درگیری،از شــلیک موشک! تا حمله به فرودگاه زرنج )شهر 
مرزی افغانستان( خبر دادند! اما در نهایت منابع رسمی در داخل کشور به صحنه 
آمدند و با تکذیب برخی شایعات از جمله شلیک موشک، اصل این درگیری را 
تایید کردند:» در این درگیری از سلاح های سبک و نیمه سبک و توپخانه استفاده 
شده است. با این حال اخبار مبنی بر بهره گیری نیروهای ایرانی از موشک کاملًا 
کذب است.« همچنین اعلام شد که  اخباری مبنی بر هدف قرار دادن فرودگاه 
زرنج در افغانستان توسط نیروهای ایرانی غیرواقعی و کذب است. اما در بخش 
دیگری از این گزارش از پایان این درگیری ها خبر داده شــد:» پس از شروع 
درگیری ها مکاتبات و تماس هایی میان سفارت ایران در افغانستان و وزارت 
دفاع دولت طالبان برقرار می شــود/ بر همین اساس تقریباً  این درگیری ها 
پایان یافته و دو طرف مشغول بررسی چرایی این تنش هستند.«پس از انتشار 
اخبار رسمی در این باره؛ سردار رضایی، جانشین فرمانده کل انتظامی کشور 
توضیحات بیشتری را دراین باره ارائه کرد و گفت :» حدود ساعت ۱۰ صبح 
)۶ خرداد ماه( نیروهای طالبان از سمت کشور افغانستان بدون در نظر گرفتن 
و رعایت قوانین بین المللی و حســن همجواری با انواع ســلاح مبادرت به 
تیراندازی به پاســگاه ساسولی واقع در حوزه هنگ مرزی زابل کردند که با 
واکنش قاطعانه مرزبانان دلیر و شجاع فراجا مواجه شدند.« وی افزود :» بعد 
از تیراندازی های طرف طالبان، براساس پروتکل های مرزی از سوی مرزبان 
درجه یک تذکرات لازم به نیروهای مهاجم داده شده است. « سردار رضایی 
در بخش دیگری از سخنان خود از دستورهای فرمانده فراجا خبرداد و اظهار 
کرد :»در پی شروع درگیری های مرزی از سوی طالبان، سردار »احمدرضا 
رادان« فرمانده کل انتظامی کشور، دســتورهای قاطعانه لازم را به مرزبانان 
ابلاغ و تأکید کرد که شجاعانه و قاطعانه از مرزها دفاع کنند و به هیچ احدی 
اجازه تعدی و نزدیک شدن به مرزها را ندهند. در این دستور تاکید شده است 
که نیروهای مرزی جمهوری اسلامی ایران به هر گونه تعدی و تعرض مرزی 
قاطعانه پاسخ خواهند داد و حاکمان فعلی افغانستان باید در قبال عمل نسنجیده 
و مغایر با اصول بین المللی خود پاسخگو باشند.« در این درگیری ها ،متاسفانه 
2 نیروی مرزبان کشورمان  شهید و 2 شهروند دیگر زخمی شدند.هفته قبل نیز 

فرمانده پاسگاه مرزی ساسولی توسط عناصر طالبان به شهادت رسیده بود. 

انعکاس
دیدارنیوز مدعی شد: فرمانده کل سپاه گفت: تک  فرزندی پدیده خاموش انقراض 
نسل است. خوشبختانه روند جمعیتی جهان به شکلی پیش می رود که جمعیت 
اســلام در جهان در رتبه دوم قرار دارد.سپاه هم دستور العملی در 5۰ بند به 
همراه مشــوق های لازم در ۹۰  محور ابلاغ کرده است البته تمام تلاش ها در 
صورتی نتیجه بخش خواهد بود که فرهنگ ازدواج و فرزندآوری در جامعه 

تغییر یابد.
 چندثانیــه خبر داد: محمودزاده نماینــده مجلس در صفحه توییتر خود مدعی 
شــد:پس از خبر واردات گندم آلوده به ســرب از روســیه و برنج آلوده به 
آرسنیک از هند طی د و سال گذشته! متأسفانه خبر رسیده که دولت در صدد 
واردات مرغ های »احتمالاً آلوده« از کشور بلاروس است! در حالی که وزارت 
جهادکشاورزی به صورت محرمانه گزارش داده است که احتمال آلوده بودن 

این مرغ ها به مواد رادیواکتیو وجود دارد.
 منیبان نوشــت: احمد علیرضا بیگی،  نماینده افشا کننده دریافت خودروهای 
شاســی بلند  توسط برخی نمایندگان درباره آخرین ابعاد این موضوع گفت: 
برخی نمایندگان با اسامی از قبیل دفترداران، رانندگان، عروس و دامادشان این 
خودروها را دریافت کردند. درنتیجه این نمایندگان از  قباحت این کار آگاهی 

داشتند و می دانستند این اقدام برازنده خانه ملت نیست.
  رویداد24 خبر داد: میرســلیم گفت: طرفداران واردات خودروی دســت دوم 
دلال ها و مافیایی هستند که یک درصد سود خود را صرف تخریب وآبروریزی 
می کنند اما من عقب نشینی نکرده و از صحنه خارج نخواهم شد. قیمت تمام 
شده پراید و پژو2۰۶ با نمونه های خارجی آن ها در کشورهای کره جنوبی و 

فرانسه هیچ تفاوتی ندارد. 
 تابناک نوشت : حسین دهقان وزیر سابق دفاع راهکار برپایی انتخابات پرشور 
را که مورد تأکید رهبر انقلاب نیز بوده اســت، باز گذاشتن دست مردم برای 
انتخاب نماینده مدنظرشان دانســت و گفت: من یک خواهش دارم. شورای 
نگهبان این قدر اذیت نکند. صدا و سیما این طوری رفتار نکند و اجازه بدهند 

مردم به صحنه بیایند و نمایندگان خودشان را انتخاب کنند.
 اعتماد آنلاین نوشت : مرکز اسلامی انگلیس با صدور بیانیه ای به مخاطبانش اعلام 
کرد، به دلیل شــرایط خاص تمام برنامه های فرهنگی و آموزشی این مرکز از 
جمله دعا های هفتگی و نماز جماعت را تا اطلاع بعدی به حال تعلیق در آورده 
است.  دیلی تلگراف   ادعا کرد: مرکز اسلامی انگلیس در لندن به دلیل حمایت 
از جمهوری اسلامی ایران و چند هفته پیش از تلاش کمیساریای جمعیت های 
خیریه بریتانیا برای مصادره آن فعالیت های خود را به حال تعلیق درآورده است.

تازه های مطبوعات
 اعتماد - عباس عبدی نوشت: لایحه جدید عفاف و حجاب، بلاتکلیف است.مشکل 
قانون  نویســی در ایران این است که فاقد فلسفه حقوق و فلسفه جزایی است، نه 
می تواند فلســفه دینی را حاکم کند و نه اجرای این فلسفه عملی است و نه حاضر 
اســت فلسفه اجتماعی حقوق را بپذیرد، بنابراین با این لوایح دعواها و اختلافات 

تمام نخواهد شد که بیشتر می شود.
 صبح نو - مجلس یازدهم در این ســال ها از سوی دو جریان به صورت همزمان 
تخریب شد؛ اصلاح طلبان که حمله به مجلس یازدهم را از سال ۹۹ آغاز کردند و 
تضعیف آن را به سود نامزد فرضی جریان خود در سال ۱4۰۰ می دانستند و جریان 
انقلابی نما که نمایندگانی معدود در مجلس داشت و با اظهارات غیرمنطقی، فضا را 

برای انتقاد طیف های مختلف فراهم می کردند.

سرمقاله

خبر

گروه خبر //  مدیرکل شــیلات هرمزگان گفت: در اســتان 
 هرمــزگان ۱۱ هزار هکتــار اراضی پــرورش میگو آماده 
بهره برداری و ۱۵ هزار هکتار اراضی پروش میگو در حال 

ساخت است.
   مسعود بارانی در حاشــیه بازدید از مزارع پروش میگو شرق 
بندرعباس، افــزود: تداوم این تعامــل و همکاری های می تواند 

تحولات خوبی را در زمینه های شیلاتی و به ویژه آبزی پروری به 
دنبال داشته باشد.وی از تاکید بر توصیه های لازم برای جلوگیری 
از بــروز بیماری ها در این بازدید خبــر داد و گفت: فصل تولید 
سالجاری از ابتدای اسفندماه سال گذشته با ذخیره سازی بچه میگو 
آغاز و تاپایان مردادماه ســال جاری ادامه خواهد داشت.بارانی 
اضافه کرد: در اســتان هرمزگان ۱۱ هزار هکتار اراضی پرورش 

میگو آماده بهره برداری و ۱5 هزار هکتار اراضی پروش میگو در 
حال ساخت است.مدیرکل شیلات هرمزگان آبزی پروری، صید 
وصیادی و ســایر فعالیت های شیلاتی از محورهای مهم توسعه 
پایدار، اشــتغال زایی، ارز آوری و رونق اقتصادی برای اســتان 
هرمــزگان خواند و بر حمایت های همــه جانبه از فعالیت های 

شیلاتی تأکید کرد.
   به گزارش ایســنا ؛ بارانی از دامپزشکی و پژوهشکده اکولوژی 
 خلیج فارس و دریای عمان به عنوان دو دســتگاه همراه و مهم 
برای شیلات هرمزگان در مسیر توسعه یاد کرد و از همراهی این 

دستگاه ها با شیلات هرمزگان تشکر کرد.

مدیرکل شیلات هرمزگان خبرداد

۱۱ هزار هکتار اراضی پرورش میگو در هرمزگان آماده بهره برداری

گروه خبر //  اعضای کمیسیون اصل نود 
مجلس شورای اسلامی با همراهی مهندس 
دوســتی نماینده عالی دولت در اســتان 
هرمــزگان، با حضور در شــرکت پالایش 
نفت بندرعباس، از قسمت های مختلف این 
پالایشگاه بازدید کرده و مستقیما در جریان 
فرآیندهای تولید ســوخت و فرآورده های 

نفتی این پالایشگاه قرار گرفتند.
  به گزارش خبرنــگار دریا ؛ در ادامه اعضای 
کمیسیون اصل نود در نشستی با حضور مدیران 
پالایشگاه در جریان روند اجرایی پروژه ی تولید 
کک اسفنجی و پتروپالایشگاه شهید سلیمانی 
قــرار گرفتند.نماینده عالی دولت در اســتان 
هرمــزگان، در ادامه با بیان اینکه به تعبیر مقام 
معظم رهبری، بدترین استفاده از نفت، استفاده 

از آن به عنوان سوخت است، گفت: فرآوری و 
پالایش فراورده های نفتی یکی از ضرورت های 

 امروز کشــور اســت که می تواند کشور را از 
خام فروشی نجات دهد. وی با تقدیر از مشارکت 

صنایع در مســئولیت های اجتماعی و کارهای 
عام المنفعه، گفت: ســال گذشــته ۷ هنرستان 
 جوار صنعتی را در استان هرمزگان راه اندازی 
کردیم و برای ســال تحصیلی آینده نیز یازده 
هنرســتان جدید برنامه ریزی شــده اســت. 
اســتاندار هرمزگان تاکید کرد: شرکت پالایش 
نفــت بندرعباس یکــی از همراهــان ما در 
راه اندازی هنرســتان های جوار صنعتی بود و 
حدود ۳.5 میلیارد تومــان در تجهیز یکی از 
هنرستان ها مشــارکت داشتند.مهندس دوستی 
 بیان کــرد: یکــی از کارهای بزرگ شــرکت 
پالایش نفت بندرعباس ساخت یک بیمارستان 
 مجهز برای کــودکان بود که تقریبــا به اتمام 
رسیده و در حدود یک سال و نیم ساخته شده 

است.

استاندار هرمزگان  در بازدید اعضای کمیسیون اصل ۹۰ مجلس از پالایشگاه نفت بندرعباس  عنوان کرد 

فرآوری و پالایش فرآورده های نفتی کشور را از خام فروشی نجات  می دهد  
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سال بیست و دوم شماره 4172    ســید ابوالحســن جعفری ســرویس 
اســتان ها // معاون وزیر راه و شهرسازی 
و مدیرعامل شــرکت ســاخت و توسعه 
در  گفت:  کشــور  حمل ونقل  زیربناهای 
طول ۵۰۰ کیلومتر ساخت راه آهن بوشهر 
به شیراز، پیمانکار ۷۰ تا ۸۰ درصد مسیر 
مشخص شده که امیدواریم هرچه سریع تر 

عملیات اجرایی آن آغاز شود.  

  بــه گزارش خبرنــگار دریا ؛ خیرالله 
خادمی در حاشــیه بازدیــد از پروژه 
راه آهــن بوشــهر به شــیراز در جمع 
خبرنــگاران افزود: یکــی از خبرهای 
 خوش برای اســتان بوشــهر و کشور، 
صدور مجوز ساخت یکی از کریدورهای 
 ریلی اصلی ایران اســت که بوشهر را 
کشــورمتصل  ریلی  اصلی   به شــبکه 

می کند. وی با بیان اینکه به دستور رهبر 
انقلاب اعتبار اجــرای این طرح تامین 
شده است، تصریح کرد: اجرای بخشی 
از طرح در گذشته آغاز شد که به دلیل 
کمبود منابع مالی در ســال های گذشته 
به کندی پیش رفته اســت و با دستور 
رهبر انقلاب و عزم جــزم دولت برای 
به نتیجه رساندن آن، مناقصات برگزار 

شده و پیمانکاران قطعه قطعه نیز تعیین 
شده است.معاون وزیر راه و شهرسازی 
و مدیرعامل شــرکت ساخت و توسعه 
زیربناهای حمل ونقل کشور تصریح کرد: 
بخشی اندکی از طرح مانده که تا ۳ ماه 

آینده پیمانکاران آن مشخص می شوند.
خادمی خاطر نشان کرد: امیدواریم در 
آینده نزدیک کار در سرتاسر این محور 
ریلی شروع شود و عملیات اجرایی با 
دستور رئیس جمهور و با حضور وزیر 
راه و شهرسازی به صورت رسمی انجام 

شود.

معاون وزیر راه:

پیمانکار بخشی از راه آهن بوشهر مشخص شد
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آرزو توکلی ســرویس اســتان ها // مدیرکل 
راهداری و حمل و نقل جاده ای اســتان کرمان با 
اشاره به شــیوه نوین دانش بنیان در جایگزینی 
علایم رانندگی برای کاهش سرقت این تجهیزات 
گفت: سالانه ۱۰۰ میلیارد ریال سرقت تابلو، علایم 
راهنمایی و رانندگی، نرده های پل ها، گاردریل و 
حتی دوربین های ثبت تخلف در این استان داریم. 
  بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ احســان عراقی زاده 
در جمــع خبرنگاران افزود: این ســرقت ها علاوه 
بر آســیب به اموال دولتی، بــر ایمنی محورها نیز 
تاثیرگــذار بوده اســت.وی افزود: ابتــدا اکثر این 
سرقت ها در پایه تابلوهای جاده ای و در مرحله دوم 
گاردریل ها و نرده پله ها انجام می شــد.عراقی زاده 
اظهارداشت: علایم راهنمایی و رانندگی و تابلوهای 
 جاده ای، چراغ چشــمک زن و ال ای دی روشنایی 
 نقطه ای و دوربین های جاده ای نقش مهمی در ایمنی 
راه های استان کرمان دارد اما متاسفانه روزانه بخش 
وسیعی از این علایم در اســتان سرقت می شوند.

مدیــرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای اســتان 
 کرمان گفت: موضوع ســرقت تابلوهای راهنمایی 
و رانندگی در استان کرمان به معضلی در محورهای 
ارتباطی تبدیل شده بود که استاندار کرمان نهادهای 
امنیتی را برای جلوگیری از این اتفاقات فعال کرد و 
دادگستری استان و شهرستان ها نیز همکاری لازم 
را داشتند تا بخشی از ســرقت تابلوها جلوگیری 
شــود.به گفته وی، در این زمینه بسیاری از سارقان 

دســتگیر و با آنان برخورد قانونــی قضایی انجام 
شد.این مسئول عنوان کرد: امسال برای جایگزینی 
علایم راهنمایی و رانندگی از کار خوب یک شرکت 
دانش بنیان اســتفاده می کنیم.عراقی زاده ادامه داد: 
این شــرکت تابلوها و علایم راهنمایی و رانندگی 
 را بــا کامپوزیت تولید کــرده و کامپوزیت ظرفیت 
بهره برداری را برای سارقان ندارد و از جنس الیافی 
است که با چسب چسبانده شــده است.وی افزود: 
امسال تامین و جایگزینی ۱5 هزار تابلو سرقت شده 
را با اعتبار ۱۰ میلیارد تومان انجام دادیم که تا پایان 
سال جاری نیز ۳۰ هزار تابلو با اعتبار 2۰ میلیارد 
تومان اجرا می شــود که امیدواریم با این کار بحث 
ســرقت تابلوها تمام شود و ایمنی راههای ارتباطی 
 را بهبود بخشــیم.مدیرکل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای استان کرمان بیان کرد: در این زمینه 2 هزار 
و 5۰۰ بــال کبوتری، بیش از چهار هزار خطرنمای 
پل و چهار هزار مســیرنما امســال خریداری شده 
اســت.وی ادامه داد: هفتم اردیبهشت ماه با حضور 
استاندار و نمایندگان مجلس از شرکت تولید کننده 
تابلوهای کامپوزیتی دعوت کردیم که اســتاندار از 
طرح این شرکت استقبال کرد و تاکید بر استفاده از 
اجناس آن طی تفاهم نامه ای را داشت.عراقی زاده 
یادآور شــد: این شرکت علاوه بر تابلو کامپوزیتی، 
لوله هایی ســه متری هم تولید می کند که در سیل 
و فعالیت های راهســازی قابل اســتفاده است و 

برای بحران هم کمک می کند.وی افزود: تابلوهای 
 کامپوزیــت برای نخســتین بــار در کرمان نصب 
می شود و اگر خوب باشــد، آن را به شهرداری ها 
هم پیشــنهاد می دهیــم؛ این تابلوهــا باید مقاوم 
و انعطاف پذیر باشــند و حرکت اضافی نداشــته 
 باشــد، ضمن آنکه تابلوهای اطلاعاتــی را باید با 
همین سیســتم پوشــش دهیم.مدیرکل راهداری و 
 حمل و نقل جاده ای اســتان کرمــان گفت: مردم 
مــی توانند به صــورت پیامکی از طریق شــماره 
۱۰۰۰۱4۱ یــا در تماس با ســامانه تلفنی ۱4۱ 
سرقت تابلوها و علایم راهنمایی و رانندگی را اطلاع 
دهند یا شــماره خودرو را پیامک کنند که نیروهای 
ما به ســرعت این اتفاقات را رســیدگی می کنند.
وی با بیــان اینکه ۱5 هزار کیلومتر محور ارتباطی 
استان کرمان را نمی توان با استفاده از گشت کنترل 
کرد تصریح کرد: بیشــترین سرقت تابلوهای جاده 
ای اســتان کرمان را در جاده های شهرستان زرند 
داشــتیم و پس از جایگزینی، سارق این تابلوها را 
بریده اما به علت کامپوزیت بودن، آنها را رها کرده 
است.عراقی زاده بیان کرد: نصب تابلوها و تولید بتن 
در جاده های اســتان کرمان سختی زیادی به همراه 
دارد اما متاســفانه در شلوغ ترین جاده این استان، 
هرچه تابلو داریم سرقت می شود و این در حالیست 
که در برخی اســتان های همجوار سرقت کمتری 
داریم.وی گفت: همچنین با همکاری شــرکت های 

 دانش بنیان، ترانس بــرق را از حالت فلزی خارج 
می کنیم و در این زمینه ترانس فلزی حذف و مدار 
و سیستمی تعریف می شود که کار آن را انجام دهد.
مدیرکل راهداری وحمل و نقل جاده ای استان کرمان 
ابراز داشت: تعداد ترانس برق را کاهش می دهیم و 
در این زمینه به سمت لامپ کم مصرف رفتیم لذا به 
 جای لامپ های زرد جاده ای، از ال ای دی استفاده  
 مــی کنیــم.وی ادامــه داد: این اقــدام 5۰ درصد 
ترانس های موجود در محورهای برون شهری استان 
کرمان را حذف می کند و با تعداد کمتر، روشــنایی 
بیشتری به جاده ها می دهد که علاوه بر صرفه جویی 
مصرف برق و افزایش عمر تابلوها، برای کاهش میزان 
 سرقت نیز تاثیر دارد.عراقی زاده در ادامه گفت: همچنین 
نرده های بتنی مســلح را جایگزین گاردریل های 
فلزی می کنیم و با ایــن اقدام ایمنی جاده ها را بالا 
می بریم. ضمن آنکه برای مقابله با ســرقت، حذف 
گاردریل نوع ام 2 نیز در برنامه قرار گرفته است.وی 
ادامه داد: فاصله 2 باند اکثر جاده های استان کرمان 
نزدیک به هم اســت و به جای استفاده از گاردریل 
که ســارقان به آنان علاقه مندند، به سمت استفاده 
 از نیوجرســی می رویم کــه در این زمینه با حذف 
2 ردیف گاردریل، یک ردیف نیوجرسی می گذاریم 
و این کار علاوه بر اقتصادی بودن، ســارقان را نیز 
 ناکام می گذارد.این مســئول اســتان کرمان افزود: 
علایم جــاده ای محورهای ارتباطی بســیاری از 
کشورها، آهنی نیســت و برخی از مناطق استوایی 
 از درختچه های کوتاه برای کنار جاده ها اســتفاده
کرده اند که در این زمینه می توان از تجربه ســایر 

کشورها نیز برای حفاظت از راه ها استفاده کرد.

آش دهان نسوز 
ای یار خوب و مهربانم در چه حالی؟

یک روز بودی خوش بیان حالا که لالی!
 در جای جای میهنم حتی دهاتش 

لیفتینگ ابرو هست و ناخن کارِ عالی 
 اما دریغ از یک دکان که تو در آنی

شد ارزشت پایین تر از ظرف سفالی!
 رفتی و  جایت را گرفته کافه قلیان

جای تو آمد طعم نعنا پرتقالی
 رسم تو ویرانی جنگل هاست بس کن

چَت آمده جای ورق، با این چگالی
 آش دهان سوزی نبودی هم از اول

مثل خروپف در همایش های خالی 
 چون سینمایی های بی پایان اصغر 

خورده گره آینده ات با بی خیالی!
  مرضیه قاسمعلی 

***
گیربازار! 

هی گیرهای بی خود و هی پشت گیر گیر
هر روز داده است به ماها مدیر گیر
 البته گیر خاص دبیر و مدیر نیست 

هی پول می دهد به دو جیب دبیر گیر
 تا روی من به تخته و پشتم به بچه هاست 
این، یک دوخم گرفته و آن، گشته زیرگیر

 این سوی رزم گشته به پا در کلاس درس
رزمی شبیه رزم یلان اسیرگیر 

 آن سو یلی است لات بزرگ محل شان
هر روز می دهد به صغیر و کبیر گیر

 مشغول ورز دادن دست و سر همند
این یک چنان خمیر و یکی چون خمیرگیر

 کنج کلاس یکسره دندان خویش را 
داده یکی به لقمه نان و پنیر گیر 

 سی شیر بچه ! از پس شان برنیامدم
باید به جای بنده بیارید شیر گیر

  عباس تافته 

 // ها  استان  توکلی ســرویس  آرزو 
اسلامی  ارشــاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
استان کرمان گفت: در استان هویت 
فرهنگی را دنبال می کنیم و قطعا نیاز 
است برخی شهرستان ها و روستاها با 
هویت خاصی در کشور شناخته شوند 
که در این راستا ایجاد هویت فرهنگی 
تعزیه برای روستای ده زیار شهرستان 

کرمان یکی از برنامه هاست. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ محســن 
روحی در نشســت خبری اظهار کرد: 
در اســتان کرمان هویــت فرهنگی را 
دنبال می کنیم و قطعا نیاز است برخی 
شهرستان ها و روستاها با هویت خاصی 
در کشور شــناخته شوند مانند مراسم 
حسینیه اعظم زنجان و مراسم تاسوعا 
و عاشــورا در بم.وی افــزود: یکی از 
تعزیه  فرهنگی  ایجاد هویت  برنامه ها، 
برای روستای ده زیار شهرستان کرمان 
اســت و نیازمند همکاری همه در این 
زمینه هستیم.روحی با بیان اینکه دهمین 
سوگواره تعزیه امسال در ده زیار کرمان 

برگزار می شود، تصریح کرد: وجه مهم 
این سوگواره، مردمی بودن است و اگر 
ما کمکی داریم در راســتای وظایفمان 
اســت و قصد تبدیل این سوگواره به 
برنامه دولتــی را نداریم و حتما وجه 
مردمی باید غالب باشد.مدیرکل فرهنگ 
و ارشاد اسلامی اســتان کرمان گفت: 
در این ســوگواره مردم میزبان هستند، 
پذیرایی میهمانــان را به عهده دارند و 
اتفاقات خوبی در بحث گردشگری در 
روســتا می افتد و باید هویت فرهنگی 
را برای روســتا جا بیندازیم تا همه در 
استان و کشــور از این اتفاق مطلع و 
ده زیار به عنوان روستای تعزیه شناخته 
شود.وی با اشاره به اینکه هنرمندانی از 
استان های اصفهان، مرکزی، تهران، قم، 
قزوین و کرمان در دهمین ســوگواره 
تعزیه ده زیار حضور خواهند داشــت، 
افزود: از سال های قبل این سوگواره در 
ایام ارتحال امام )ره( برگزار می شود زیرا 
در ماه های محرم و صفر همه گروهای 

تعزیه در استان خود برنامه دارند.روحی 
بیان کرد: ســوگواره دو بخش اجرای 
مردمی و آموزش را شــامل می شود 
که بحث آموزش برای خود هنرمندان 
قابل تامل اســت. و در سال های آینده 
کارگاه های آموزشی در کنار سوگواره 
ارشاد  و  فرهنگ  برگزار شود.مدیرکل 
اسلامی استان کرمان با بیان اینکه تلاش 
داریم در دوره هــای بعدی، میهمانانی 
از خارج از کشــور در سوگواره تعزیه 
ده زیار داشــته باشــیم، گفت: امسال 
دانشجویان خارجی به سوگواره دعوت 
شــده اند.وی افزود: ســوگواره تعزیه 
ده زیار ابراز ارادت به امام حسین علیه 
السلام است که منحصر به زمان خاصی 
 نیســت و مردم کرمان ایــن را ثابت 
کرده اند زیرا در طول سال کمتر روزی 
را داریم که روضه سیدالشهداء در کرمان 
برپا نباشــد.به گزارش ایســنا، ثارالله 
انکوتی دبیر اجرائی دهمین ســوگواره 
ملی تعزیه ده زیار نیز در این نشســت 
اظهار کرد: سوگواره به مدت ۱۳ شب 
تعزیه بــا حضــور 4۰۰ تعزیه خوان 
 برگزار خواهد شد.وی نقش رسانه ها در 
هویت ســازی روستای ده زیار را مهم 
دانســت و گفت: برنامه های جانبی نیز 
همزمان با سوگواره تعزیه در نظر گرفته 
شده و امسال تمبر سوگواره نیز رونمایی 
می شود.انکوتی از آمادگی مردم ده زیار 
برای میزبانی از میهمانان سوگواره تعزیه 
خبر داد و گفت: فضایــی اربعینی در 

روستا شکل گرفته است.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی کرمان اعلام کرد

تلاش برای ایجاد هویت فرهنگیِ تعزیه در ده زیار کرمان
 

سرویس استان ها -یزد//تردد وسایل نقلیه 
در عرصه بافــت تاریخی یک معضل و 
مطالبه عمومی برای ســاکنین آن شده 
اســت؛ معضلی که رئیس کمیســیون 
گردشگری شورای شهر یزد جلوگیری از 
ورود ماشین های غیربومی در این ناحیه 

تاریخی را چاره ی آن می داند. 
   بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ در طی چند 
سال اخیر تردد بی شمار وسایل نقلیه اعم 
از خودرو و موتورسیکلت در عرصه بافت 
تاریخی یزد به یک معضل برای ســاکنین 
ایــن عرصه و همچنین کســبه آن تبدیل 
شــده اســت، معضلی که که گاها باعث 
رنجش خاطر مســافران و گردشگران نیز 
می شود. جدا از تمامی معضلات به وجود 
آمده تردد، حجم انبوهی از وســایل نقلیه 
موجب به وجــود آمدن جلوه ای نازیبا در 
این بافت تاریخی زنده شده است.هر ساله 

به خصوص در ایام تعطیلات بســیاری از 
ساکنان و کسبه عرصه بافت تاریخی یزد، 
مطالبه گر این هستند که مسئولان مدیریت 
شــهری برای این رفع این معضل چاره ای 
بیاندیشــند؛ مطالبه ای که چند روز پیش 
اهالی بافت تاریخی در ملاقات مردمی با 
رئیس کمیسیون گردشگری میراث فرهنگی 
و صنایع دســتی شورای اسلامی شهر یزد 

مجدداً خواستار تحقق آن شدند.
   »بی بی فاطمه حقیرالسادات« در دیدار 
و ملاقات مردمی با جمعی از اهالی بافت 
تاریخی یزد در ایــن باره گفت: ضرورت 
دارد از ورود ماشــین هــای غیربومی در 
بافت تاریخی یزد تا حد امکان جلوگیری 
شــود چراکه ورود وسایل نقلیه افراد غیر 
بومی در بافت موجب مشــکل برای مردم 
محلی و گردشگران و صدمه به بافت می 
شــود.وی همچنین از لزوم ایجاد کارگروه 

ویژه حمل و نقل و ترافیک بافت تاریخی 
با مشارکت کمیسیون های حمل و نقل و 
گردشگری شــورای شهر و سایر ذینفعان 
مرتبــط جهت مدیریت حمــل  و نقل در 
بافت خبر داد و گفت: حدود شــش هزار 
پارکینگ در مجموعه بافت تاریخی پیوسته 
یــزد وجود دارد که می تــوان برای پارک 
خودروهای مردم ســاکن بافت مناســب 
باشــد اما برای وســایل افراد غیر بومی 
 و مســافر باید چاره ای اندیشیده شود.به 
گفته این عضو شــورای شــهر، مدیریت 
پارکینگ های موجــود در بافت تاریخی 
برای اســتفاده مناســب تــر و مدیریت 
 ســواره هایی که به بافــت تاریخی وارد 
می شوند نیز باید در دستور کار شهرداری 
قرار گیرد. حقیرالسادات همچنین بیان کرد: 
هتل هایی کــه در بافت تاریخی پارکینگ 
ندارند نیز باید محلی را برای پارک خودرو 
مســافر در نظر بگیرند تــا موجب پارک 
غیر اصولی خودروها در کوچه های بافت 

تاریخی نشوند.

طرح :  معصومه زارعی

طرح :  معصومه  زارعی

مدیرکل راهداری کرمان اعلام کرد

راهکاری دانش بنیان برای حذف سرقت علائم رانندگی جاده ها

ورود به بافت تاریخی یزد ممنوع!

علیرضا حائری زاده ســرویس استان ها // رئیس اداره حفاظت 
و مدیریت حیات وحش استان یزد با اشــاره به انقراض کامل 
گورخر ایرانی در این استان طی دهه ۵۰ و آغاز تلاش برای احیای 
این گونه از سال ۱۳۷۶، گفت: هم اکنون قریب ۷۰ راس گورخر 
ایرانی در مناطق حفاظت شده استان یزد به صورت آزاد و رها در 

طبیعت زندگی می کنند. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ "حجت دهقان" ضمن اشاره به انقراض 
کامل گورخر ایرانی در یزد طی دهه 5۰ شمســی، گفت: در سال 
۱۳۷۶ با انتقال سه راس گورخر از پارک ملی توران استان سمنان 
 به سایت گوراب شهرســتان مهریز، تلاش برای احیای مجدد این 
گونه در اســتان یزد شکل گرفت.وی اظهار کرد: در سال ۱۳۸۷ با 
رســیدن جمعیت این گونه به 4۰ راس، سایت جدیدی در منطقه 
»کالمند بهادران« با انتقال ۱۱ راس گورخر ایجاد شــد و پس از 

گذشت مدتی، رهاسازی این گونه در منطقه انجام شد.رئیس اداره 
حفاظت و مدیریت حیات وحش استان با بیان این که رشد جمعیت 
گورخر ایرانی در یزد روند خوبی داشته است، گفت: در حال حاضر 
۶۹ راس گورخــر به صورت آزاد و رها در منطقه حفاظت شــده 
کالمند بهادران، هشــت راس در سایت گوراب و پنج راس نیز در 
ســایت تکثیر و پرورش پنج انگشت ابرکوه وجود دارند.دهقان در 
پایان از تلف شــدن دو راس گورخر ایرانی نــر بر اثر تصادفات 
جاده ای در ســال گذشــته خبر داد و عمده عوامــل تاثیرگذار بر 
کاهش جمعیت این گونــه در خطر انقراض را علاوه بر تصادفات 
 جاده ای، شــامل صدور پروانه چرای دام در مناطق تحت مدیریت 
محیط زیست، ترک زیستگاه به علت افزایش جمعیت و کمبود قلمرو 

گورخرهای نر و نیز درون آمیزی نژاد توران ذکر کرد.

احیای موفقیت آمیز گونه در حال انقراض گورخر ایرانی در یزد

 ســید ابوالحســن جعفری سرویس اســتان ها // دانشگاه 
علوم پزشــکی بوشــهر شــایعه اخراج تعدادی از اعضای 

هیئت علمی این دانشگاه را تکذیب کرده است. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ متن بیانیه دانشگاه علوم پزشکی بوشهر 
درباره شــایعه اخراج تعداد معدودی از اعضای هیئت علمی این 

دانشگاه به شرح زیر است:

»بدون شــک جایگاه اســتاد و اعضای محتــرم هیأت علمی 
در دانشــگاه ها و مراکز آموزشــی و تحقیقاتی کشور جایگاهی 
مقدس، بی بدیل و اثرگذار اســت. با عنایت به اهمیت موضوع و 
حساسیت جایگاه اساتید دانشــگاه از نظر تربیت نسل جوان و 
آینده ساز کشور و همچنین نقشی که اساتید می توانند در حمایت 
از راهبردهای اساسی کشور ایفا نمایند، جذب و به کارگیری افراد 
با صلاحیت های علمی، اخلاقی و فرهنگی مناسب از اولویت های 
دانشگاه بوده که می بایست هم در بدو ورود اعضای هیئت علمی 
به دانشگاه و هم در مقاطع زمانی مشخص مورد دقت و ارزیابی 
قرار گیرد، بر همین مبنا در ابتدای هر ســال، طبق قوانین جاری، 
صلاحیت هــای اعضای هیئت علمی پیمانی و قراردادی به جهت 
تمدید قرارداد با دانشــگاه پس از احراز شرایط قانونی از جمله 
استعلامات مرسوم، به وسیله هیئت های جذب اعضای هیئت علمی 
موردبررســی و بازبینی قرار می گیرد.در بررســی شرایط ادامه 
 همکاری اعضای هیــأت علمی پیمانی و قراردادی دانشــگاه 
علوم پزشــکی بوشــهر، اکثر قریــب به اتفاق اســاتید پیمانی 
صلاحیت های لازم را احراز کرده و به همکاری خود با دانشگاه 
ادامه می دهند. به اســتحضار می رساند در حال حاضر و با توجه 

به اینکه در خصوص اســتعلام تعداد معدودی از اساتید پیمانی 
دانشگاه علوم پزشکی بوشهر توسط مراجع ذیصلاح هنوز پاسخی 
دریافت نشده، اما با این وجود همکاری با ایشان همچنان برقرار 
است و تاکنون هیچ مطلبی دال بر عدم تمدید قرارداد اساتید، کتباً 
یا شفاها به هیچ کس اعلام نشــده است، بنابراین هیچ استادی از 
دانشگاه علوم پزشکی بوشهر اخراج نگردیده است، اما متأسفانه 
در فضای مجازی، مطالبی خلاف واقع با هدف تشــویش اذهان 

عمومی و جامعه دانشگاهی منتشر شده است.
   همچنین لازم به ذکر اســت در مورد مطالب منتشــر شده در 
خصوص جناب آقای دکتر ایرج نبی پور، به استحضار می رساند 
نامبرده عضو هیئت علمی رسمی- قطعی دانشگاه علوم پزشکی 
بوشهر اســت و عضویت و ادامه همکاری ایشــان در دانشگاه 
هیچ گونه مانع قانونی و اداری نداشــته و مطالب بیان شــده در 
فضای مجازی در خصوص اخراج یا بازنشستگی اجباری ایشان 
به طورکلی کذب و فاقد اعتبار می باشد. در پایان انتظار می رود از 
شایعاتی که موجب تشویش اذهان جامعه دانشگاهی شده پرهیز 
و از مطالبی که موجب مســموم سازی فضای مجازی می گردد 

اجتناب شود.«

هیچ استادی از دانشگاه علوم پزشکی بوشهر اخراج نشده است

طنز
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گردشگری

افزایش ۱۷ درصدی بودجه گردشگری سلامت مناطق آزاد
  گروه گردشگری // مدیر گردشگری و میراث فرهنگی دبیرخانه 
شــورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی، از افزایش ۱۷ درصدی 
بودجه حوزه گردشگری سلامت مناطق آزاد خبر داد.محمد فرزاد 
میرزایی قلعه، در نشست توسعه گردشگری سلامت مناطق آزاد که 
با حضور معاونین وزارتخانه های بهداشت، گردشگری و آموزش 
و پرورش برگزار شــد با اعلام این خبر گفت: امید است در ابلاغ 
نهایی بودجه ۱4۰2 سهم گردشگری سلامت به 25 درصد برسد.

میرزایی افزود: گردشگری سلامت که محل تقارن دو صنعت پول ساز 
است و ریشه تاریخی به وسعت تمدن بشر دارد در چند دهه اخیر 
به دلیل فراگیر شــدن تکنولوژی های حوزه ارتباطات به اوج خود 
رسیده اســت و همچنین این نوع گردشگری را به دلیل ارتباط با 
جان و روح انســان مهمترین نوع گردشگری است.وی گفت: این 
نوع از گردشگری یکی از مهمترین راهبردهای دبیرخانه شورایعالی 
مناطق آزاد برای جذب سرمایه و درآمد ارزی برای کشور است چرا 
که بستر توسعه گردشگری سلامت بخصوص در حوزه گردشگری 
درمانی در مناطق آزاد به چند دلیل از جمله مرزی بودن این مناطق، 
پیوست فرهنگی با همسایگان، زیرســاخت های اولیه مناسب و 
قوانین گمرکی و البته تردد راحت مســافران، بسیار مناسب بوده و 
در تلاش هستند با تشــکیل کنسرسیوم گردشگری سلامت میان 
 سازمان های مختلف عملیاتی شدن چند پروژه ملی با سرمایه گذاری 
ســرمایه گذاران بین المللی را فراهم آورند.به گزارش مهر، مدیر 
گردشگری و میراث فرهنگی دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه 
اقتصادی در ادامه نشست بر همکاری بین دستگاهی تاکید کرد و از 
مدیران وزارتخانه های مختلف جهت حضور و کمک به توســعه و 

رونق گردشگری مناطق آزاد دعوت به عمل آورد.
ریگ زرین نگینی درخشان در کویر 

  گروه گردشــگری // در شمال روستای »ساغند« در استان 
یزد، ریگ »زرین« یا »مغستان« قرار گرفته است، ویژگی اصلی 
این ریگزار را ارتفاع بســیار بلند و کوهی درست در وسط این 
ریگزار می دانند که آن را به دو قســمت جنوبی و شمالی تبدیل 
کرده است. ســطح کویر را نمکزار پوشانده و در حاشیه نمکزار 
نوار باریکی از خاک های رسی باد کرده قرار گرفته اند. این کویر 
از جنوب غربی به کوه بنه شــورو، از جنوب به ارتفاعات نتاک 
و معدن مس چادرملو محدود می شــود که در حال حاضر یکی 
از مهم ترین معادن اورانیوم در ایران را در خود دارد که در ســال 
۱۹۸5 میلادی کشف شد. در جنوب این کویر نیز معادن چادرملو 
با سنگ های مس، آهن و طلا قرار گرفته اند. روستای »ساغند« 
را یکی از روســتاهای هدف گردشگری این منطقه از استان یزد 

می دانند که بافت تاریخی با ارزشی را نیز در خود دارد.

             

گروه گردشگری // قشم نخستین ژئوپارک ثبت 
شده ایران در شبکه جهانی ژئوپارک های یونسکو 
 اســت و اکنون با ثبت ارس و طبس، ایران دارای 
ســه ژئوپارک در این شــبکه جهانی شده است، 
مناطقی که با میراث فرهنگی و طبیعی منحصر به 
فرد، جاذبه های شــگفت انگیز برای گردشگری و 

سفرهای اعجاب انگیز هستند. 
   ژئوپــارک )Geopark( میــراث به جای مانده از 
فعالیت های طبیعی و بشری در کره زمین است. ژئوپارک 
مخفف پارک زمین شناسی است و به سرزمین هایی که 
 پدیده های زمین شناســی بی همتا و تاریخچه تکامل

 زمین شناســی مشــخص دارند گفته می شــود. در 
 واقــع، ژئوپارک منطقه ای اســت کــه در آن میراث 
زمین شناســی به خوبی و به صورت پایدار حفظ و 
مدیریت می شود. به عبارت دیگر ژئوپارک سرزمینی 
است که یک یا چند جایگاه مهم از نظر علمی )نه تنها 
زمین شناختی، بلکه باســتان شناسی، اکولوژیکی یا 
فرهنگی( را در خود جای داده اســت.در این میان هر 
منطقه ای و هر کشوری که از تاریخ کهن و پیچیدگی های 
زمین شناختی بیشتری برخوردار باشد، پتانسیل مناسبی 
را در توسعه این صنعت به همراه خواهد داشت. هدف 
اصلــی از ایجاد ژئوپارک ها، حراســت و حفاظت از 
 میراث زمین اســت که در معرض صدمات ناشــی از 
فعالیت های انســانی قرار دارد.معرفی یک ژئوپارک 
بر اســاس مواردی همچون تکامل کره زمین، شکل 

 زمین، چشــم انداز زمین تشــکیلات زمین شناسی، 
 خاک شناسی، کانی شناسی، سنگ شناسی، فسیل شناسی، 
باستان شناسی، میراث فرهنگی، محیط زیستی و مناطق 
با ارزش از نظر گونه های جانوری و گیاهی است، این 
مناطق جزئی از یک شــبکه جهانی است که بهترین 
تجارب را با احترام به حفظ میراث زمین به اشــتراک 
گذاشته و معیار اصلی آنها، استراتژی توسعه پایدار است.

- ژئوپارک قشم 
*  اولین ژئوپارک ایران و خاورمیانه کجاست؟

   ژئوپارک جزیره قشــم اولین ژئوپارک تائید شــده 
توسط یونسکو در ایران و در خاورمیانه است. جزیره 
 زیبای قشم مشرف به تنگه هرمز و مجرای ورودی به 
خلیج فــارس و دریای عمان اســت. این جزیره که 
بزرگ ترین جزیره خلیج فارس است، به دلیل مجاورت 
با اقیانوس هنــد، وجود منابع نفت و گاز و واحدهای 
پتروشیمی و پالایشــگاهی و تجهیزات فراساحلی و 
برخورداری از تسهیلات بندری برای کشتی های بزرگ 
)در رده پاناماکس( یکی از استراتژیک ترین جزایر ایران 
و خلیج فارس است که به دلیل خدمات سوخت رسانی 
به کشتی های عبوری از آبراهه بین المللی و پارک های 
انرژی و زیســت – فناوری آن شهرتی جهانی دارد.از 
سوی دیگر، ویژگی های طبیعی و تاریخی این جزیره، 
باعث شده قشم به یکی از مقاصد گردشگری اصلی در 
ایران و منطقه خلیج فارس تبدیل شود. ژئوپارک قشم 
به واســطه واقع شدن در منطقه راهبردی خلیج فارس 

از اهمیت بالایی برخوردار است و از طرف دیگر، این 
ژئوپارک به دلیل قرار گرفتن بین ژئوپارک های شرق 
آسیا و اروپا جایگاه خاصی در منطقه و بین ژئوپارک ها 
پیدا کرده است. گنبد نمکی، غار نمکی، دره ستارگان، بام 
قشم، دره تندیس ها، دره شور،  تنگه چاه کوه، چشمه های 
آب معدنی، تپه های زیبای کاســه سلخ، دره تندیس،  
روســتای لافت و غار خربس از جاذبه های بی نظیر 

منطقه قشم است.
-  ژئوپارک ارس 

*  ثبت ژئوپارک های ارس و طبس در یونسکو 
    بعــد از قشــم اکنــون منطقــه ارس و طبس به 
عنــوان دومین و ســومین ژئوپارک هــای ایران به 
شــبکه ژئوپارک های جهانی یونسکو اضافه شدند، 
نمایندگی ایران در یونسکو-پاریس، چهارشنبه هفته 
 گذشته اعلام کرد که هیئت اجرایی یونسکو با صدور 
بیانیه ای اضافه شــدن دو سایت »ژئو پارک ارس« و 
»ژئو پارک طبس« از ایران به شــبکه ژئوپارک های 
جهانی یونسکو را تصویب کرده است. در بیانیه یونسکو 
درباره ژئوپارک جهانی ارس آمده است: رود ارس حد 
شمالی این ژئوپارک را نشان می دهد که در شمال غربی 
ایران در انتهای جنوبی رشته کوه قفقاز کوچک قرار دارد. 
این رشته کوه به عنوان یک مانع طبیعی عمل می کند. 
طیف وسیعی از آب و هواها، و همچنین تنوع جغرافیایی 
 و تنوع زیســتی غنی را ایجاد کرده اســت.همچنین

 فرهنگ های مختلف را در دو طرف شمالی و جنوبی 

زنجیــره کــوه به هم 
می دهد.  پیوند 

مهمترین 

ویژگــی 
با  زمین شناسی 

اهمیت بین المللی در این 
ژئوپارک، آثار رویداد انقراض است که 252 

میلیون سال پیش رخ داده است که مرز پرمین-تریاس، 
یکی از مهمترین رویدادهای تاریخ زمین را مشخص می 
کند. این ژئوپارک همچنین محل زندگی حیوانات در 
معرض خطر انقراض مانند گروس سیاه قفقازی، گوزن 
قرمز، قوچ ارمنی و پلنگ قفقازی است که در سه منطقه 

حفاظت شده زندگی می کنند.
*  ژئوپارک طبس 

   همچنیــن این بیانیه درباره اهمیت ژئو پارک جهانی 
طبس می گوید: بســیاری از اندیشمندان از 22 هزار و 
۷۷۱ کیلومتر مربع کویر در شمال غربی استان خراسان 
جنوبی که ایــن ژئوپارک در آن قــرار دارد به عنوان 
»بهشت زمین شناسی ایران« یاد کرده اند. زیرا می توان 

ســیر تکامل سیاره را 
از ابتدایی ترین 

بخش 

یــخ  ر تا
در  زمیــن 
4.۶ میلیارد ســال پیش 
)پرکامبرین( تا کرتاســه اولیه در حدود ۱45 
میلیون سال پیش بدون کوچکترین وقفه دنبال کرد.به 
گزارش ایرنا ؛ در این ژئوپارک، پناهگاه حیات وحش 
نایبندان، بزرگترین پناهگاه ایران، با مساحتی بالغ بر ۱.5 
میلیون هکتار و مهمترین زیستگاه یوزپلنگ آسیایی 
است. ژئوپارک جهانی یونسکو طبس نیمی از زیستگاه 
جهانی گیاه بومــی FeruLa aSSa-FoetIda را 
فراهم می کند که به طور گســترده برای اهداف دارویی 
استفاده می شــود. این منطقه در طول تاریخ به عنوان 
شاهراهی بوده اســت که جنوب و غرب را به شرق و 
شمال شرق ایران متصل می کند. در نتیجه، هم به خاطر 
میراث ارزشمند طبیعی و هم به دلیل میراث فرهنگی، 

اکوتوریست ها را به خود جذب می کند.

گروه گردشــگری // آمار اقامت شبانه در   
فرانســه در سه ماهه نخســت سال ۲۰۲۳ 

افزایش پیدا کرد. 
   بر اساس گزارش آژانس آمار رسمی فرانسه، 
بخش گردشــگری فرانســه با افزایش ۱2.۶ 
درصدی در سه ماهه نخست 2۰2۳ در مقایسه 
با مدت مشابه یک سال قبل، به رشد قوی خود 
ادامه داد؛ چراکه اقامت یک شــبه در هتل ها و 
ســایر اقامتگاه های  این کشور  ۱2.۶ درصد 
افزایش یافته اســت.   بر اســاس جدیدترین 
آماری که ماه جاری منتشــر شــده اســت،   
»موسســه ملی آمار فرانسه« )INSee( به 
این نکته اشاره کرده که گردشگری با افزایش 

قابل توجه بازدیدکنندگانــی از بریتانیا مواجه 
شده است. اقامت شبانه گردشگران بریتانیایی 
۱۰2.5 درصد افزایش داشــت. این درحالی 
اســت که این آمار برای گردشــگران آلمانی 
4۱.۷ درصد، برای هلندی هــا ۹.۷ درصد و 
برای آمریکایی ها ۶2.۳ درصد افزایش گزارش 
شده است. در این گزارش از آمار محوطه های 

کمپ ها استفاده نشده است.
  مرکز آمار فرانســه همچنین اشاره کرده که 
هتل ها از این هجوم رو به رشــد گردشگران 

بیشترین سود را برده اند. اقامت در هتل ها در 
سه ماه نخست ســال 2۰2۳ تقریباً ۷ میلیون 
نفر افزایش یافته و به 42.۶ میلیون نفر اقامت 
رسیده، این درحالی است که در سه ماه نخست 
2۰22، این آمــار ۳5.۷ میلیون نفر بود. آمار 
جدید تقریباً نزدیک به 42.۷ میلیون نفر در سه 
ماه نخست ســال 2۰۱۹ و پیش از همه گیری 
کرونا اســت.صرف نظــر از بازدیدکنندگان 
بریتانیایی، گردشگران بین المللی، به طور کلی 
نشانه هایی از افزایش ســفر خود به یکی از 

محبوب ترین مقاصد جهان را نشان می دهند. 
اقامت توسط گردشگران بین المللی در سه ماهه 
نخست امسال 55.۸ درصد افزایش یافته و به 
4.۸ میلیون نفر رسیده است. همچنین، اقامت 
شبانه مسافران داخلی 2.۱ میلیون نفر یا ۷.۷ 

درصد افزایش یافته است.
   به گزارش ایســنا ؛ به نظر می رسد این گروه 
از مســافران اقامت های لوکــس را به اقامت 
کم خرج ترجیح داده اند. براساس گزارش مرکز 
آمار،   اقامت در هتل های مجلل ۳۱.4 درصد 
افزایش یافته است، در حالی که اقامتگاه های 
ارزان تر در واقع شــاهد کاهش 2.۷ درصدی 

رزرو بوده اند.

قشم، ارس و طبس؛ ژئوپارک  هایی برای سفرهای شگفت  انگیز 

گروه گردشــگری // ارفــع ده یکی از 
مناطق ییلاقی شمال کشور و جاذبه های 
گردشگری ســوادکوه است که به خاطر 
شــرایط خاص دسترسی، نقطه ای بکر و 
دست نخورده باقی مانده است. در ارفع ده 
به جز درخت و زیبایی طبیعی چیز دیگری 
دیده نمی شود؛ منطقه ای که هنوز دست 

تخریب کننده  بشر به آن نرسیده است. 
  جنگل های بکر مســیرهایی دشوار دارند 
و به لحاظ قرارگیری در ارتفاعات، همواره 
در پوششی از مه هستند و مناظر بدیعی را 
پدید می آورند. در میان این نوع از جنگل ها 
دره هــای زیبا به همراه نهرها، آبشــارها و 
چشمه های متعدد خودنمایی می کنند. جنگل 
ارفــع ده یکی از این نمونه ها اســت که با 
قرارگیری در شهرستان سوادکوه، از مقاصد 
طبیعت گردی و جاذبه های گردشگری استان 
مازندران به شــمار می آید.ارفع ده دنیایی 
زیبایی و شــگفتی را روی ارتفاعات بلند 
در خود جمع کرده است. آسمان ارفع ده به 
رنگ آبی نقاشی های کودکان است و ابرهای 
سفید در بالای ســر، به  شکل های مختلف 
درمی آیند. وجود درخت ها و درختچه های 
منحصربه فردی مانند سف، تل، تلکا، زرشک، 
آلاش و لازه به همــراه گیاهان ریشــه دار 
وحشی نظیر ازگل، ولیک، زال زالک، سولس 
و ته دونه بر جذابیت های جنگلی این منطقه 
افزوده اســت. اگر به چشمه پراو بروید و از 
سرچشمه  آن به پایین که نگاه کنید، شاخه های 
زیادی از آب را می بینید که به زندگی جان 

می دهند و مسیر حیات را در پیش می گیرند. 
اگر از این آب ننوشــید، زحمت تمام راهی 
را کــه آمده اید به هــدر می رود.دهانه  غار 
اسپهبد خورشید، روستای کمرپشت و چند 
روستای دیگر در جلوی چشم در دامنه  کوه، 
خودنمایی می کند. در مسیر برگشت، هنگامی 
که به روستای ارفع ده می رسید،  شاید برخی 
محلی های مهمان نواز برای صرف چای از 
شــما دعوت کنند. گویا در زمستان ها فقط 
پنج خانواده در روستا می مانند و بقیه به شهر 
می روند. در این ده، مدرسه و درمانگاه وجود 
 ندارد و اگر کســی بیمار شود باید به پایگاه 

هلال احمر برود.
  جنگل ارفع ده کجاست؟

جنگل ارفع ده در اســتان مازندران، بخش 
مرکزی شهرستان سوادکوه قرار دارد. 

فاصله جنــگل ارفع ده از پل ســفید: ۳۰ 
کیلومتر

فاصله جنگل ارفع ده از تهران: ۱۷۰ کیلومتر
  دسترسی به جنگل ارفع ده

  جنگل و روستای ارفع ده در مسیر فرعی 
راه ارتباطی تهران به مازندران از طریق جاده 
فیــروز کوه قــرار دارد. در جاده فیروزکوه 
پیش می رویــد. بعد از عبور از فیروزکوه و 
روستای معروف ورسک، به منطقه ای به نام 
چاپارخانه یا دم زنون )نام روستاهای منطقه( 
می رسیم. در سمت چپ جاده هلال احمر 
سرخ آباد دیده می شود که کمی از کنار جاده 
عقب تر است. 2۰ متر بالاتر از هلال احمر، 

دو جاده خاکی وجود دارد که جاده سمت 
راســت به طول هفت کیلومتر، جاده خاکی 
مناسبی است و انواع سواری و مینی بوس 
می توانند در آن تردد کنند. این جاده ما را به 

روستای ارفع ده می رساند.
  بهترین زمان سفر به ارفع ده

  ارفــع ده در هــر فصلی از ســال، جلوه 
زیبای خــود را دارد. بهار این منطقه مملو 
از طراوت اســت؛ تابستان با هوای خنک، 
پناهگاهی برای فرار از گرما اســت؛ پاییز 
با رنگ های رویایی چشــم را می نوازد و 
زمستان ســکوت و سکون خود را دارد. با 
وجود تمام این ویژگی ها، بهترین زمان سفر 
به ارفع ده، فصول بهار و پاییز هستند. شکوه 
و جلوه گری طبیعت در این دو فصل به اوج 

خود می رسد.
  اقامت در سفر به جنگل ارفع ده

   امــکان اقامت هم در ارفــع ده و هم در 
ارتفاعات )قله ارفع  کــوه( وجود دارد. در 
ورودی روســتا یک امامــزاده وجود دارد 
که بــا دو اتاق تقریبا ظرفیت 25 تا ۳۰ نفر 
را دارد و چشمه جوشــانی در حیاط این 
امامزاده در تمام فصول ســال جاری است. 
در داخل روستا نیز یک حسینیه وجود دارد 
که به مراتب بزرگ تر از امامزاده اســت و 
تقریبا ظرفیت ۶۰ تــا ۷۰ نفر را دارد که با 
هماهنگی با مسئولان روستا امکان استفاده 
از آن ها موجود است. این دو محل امکاناتی 
مانند آب، برق و سرویس بهداشتی دارند. 
اگر قصد شــب مانی در جنگل یا اقامت در 
قله ارفع  کوه را دارید، هم در جنگل می توانید 
کمپ برپا کنید و هم در جان پناه سنگی قله 
بمانید که از انتهای جنگل دیده می شود. کف 
جان پناه موکت اســت و برای ماندن باید 

کیسه خواب مناسب داشته باشید. 
  نکات سفر به جنگل ارفع ده

اکر قصد شب مانی دارید، بهتر است برای بار 
اول به صورت گروهی سفر کنید.

برای کمپ جنگلی، وسایل و تجهیزات لازم 
نظیر چادر دوپوش، کیســه  خواب و... را 

همراه داشته باشید.
وسایل مهمی مانند جعبه کمک های اولیه، 
لباس اضافه، خوراکی های خشــک و آب 

آشامیدنی را فراموش نکنید. 
ســعی کنید هنگام جنگل پیمایی، در مسیر 

پاکوب باقی بمانید.
طبیعت بزرگ ترین هدیه ای است که به تمام 
جانداران بخشیده  شده است. با نریختن زباله 
)حتی موارد تجزیه پذیر و ته سیگار( و نزدن 

آسیب، از آن محافظت کنیم. 

گــروه گردشــگری // نائــب رئیس 
فراکســیون توســعه زیرساخت های 
گردشگری مجلس شورای اسلامی گفت: 
جاذبه های گردشگری لرستان ویترینی 

برای معرفی آن به دیگر اقوام است. 
   دکتر یحیی ابراهیمی با اشاره به سومین 

جشــنواره سراســری »اقوام ایران زمین« 
که توسط جهاد دانشــگاهی لرستان و با 
مشارکت دانشگاه لرستان برگزار می شود، در 
گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: ایران با قدمت 
تاریخی و آثار باســتانی، از اقوام اصیلی 
همچون ترک، کرد، لر، عرب، بلوچ، ترکمن، 

فارس و ... تشــکیل شده است.وی با بیان 
اینکه این اقوام در ادوار و قرن های گذشته 
در کنار هم با فرهنگی مشــترک زندگی 
کردنــد، افزود: باید بین این اقوام عدالت را 
رعایت کنیم.نائب رئیس فراکسیون توسعه 
زیرساخت های گردشگری مجلس شورای 
اســلامی ادامه داد: این اقوام هســتند که 
می تواند موجب همبستگی ملی در کشور 
شوند و مسئولین نیز باید مراقب و مواظب 
باشند که شکاف و گسستی بین آنان ایجاد 
نشود چراکه فرهنگ ما در این اقوام و قبایل  
نهفته است.ابراهیمی با تاکید براینکه استکبار 
جهانی در طول سالیان گذشته سعی کرده 

که اختلاف بین اقوام ایران بیندازد تا بتواند 
کشور را تجزیه کند . وی خاطرنشان کرد: 
در نهاد ریاست جمهوری، معاونت اقوام و 
اقشار تشکیل و کار اقوام را پیگیری می کند 
و  مشکلات آنان را بررسی می کند تا آنها 
را مرتفع سازد.نائب رئیس فراکسیون توسعه 
زیرساخت های گردشگری مجلس شورای 
اسلامی گفت: خوشــبختانه بعد از انقلاب 
اقوام به شکل منسجمی در کنار هم بودند 
و در رویداد انتخابات اقوام و قومیت های 
مختلف در انتخابات شــرکت و زیر بیرق 
جمهوری اسلامی حضور گسترده داشتند 
و از حاکمیت دفاع کردند.ابراهیمی با بیان 

اینکه یک ســری از اقوام در کشور وجود 
دارد که ریشه ها و وجه های مشترکی دارند، 
اظهار کرد: زاگرس نشینان زبان و فرهنگ 
مشترک دارند و هنگامیکه این اقوام در کنار 
هم قرار بگیرند به لحاظ توسعه فرهنگی و 
اجتماعی نقش بسزایی خواهند داشت.وی با 
بیان اینکه بخش اعظمی از لرستان را  قوم لر 
و لک تشکیل می دهد که نیاز است به شکل 
ویژه ای به آنان توجه شود،  افزود: لرستان 
دارای 5۰۰۰ آثار تاریخی، ده ها چشمه سار 
و آبشــار و منابع طبیعی  اســت  و سابقه 
تاریخی این قوم کهن می تواند در توســعه 
گردشگری این دیار موثر باشد.نائب رئیس 

فراکسیون توسعه زیرساخت های گردشگری 
مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: حضور 
اقوام مختلف در لرســتان می تواند فرصت 
مغتنمی برای معرفی ظرفیت های آن به سایر 
استان ها و کشور باشد.ابراهیمی بیان کرد: 
جاذبه های گردشگری لرستان ویتریی برای 
معرفی آن به دیگر اقوام اســت و می توانیم 
فرهنگ اصیل لر را به کشور معرفی کنیم.
به گزارش ایسنا ؛ وی بر تبادل فرهنگی بین 
این اقوام تاکید کرد و گفت: وجود واژه های 
مشترک بین زبان اقوام نشان می دهد که کل 
اقوام ایرانی ریشه مشترک دارند و باید آنهارا 

تقویت کرد.

نائب رئیس فراکسیون توسعه زیرساخت های گردشگری مجلس:

جاذبه های گردشگری لرستان ویترینی برای معرفی آن به دیگر اقوام است

سفر به فرانسه زیاد شد
جنگل ارفع ده 

جنگلی زیبا  و متحیر کننده در مازندران

گردشگری
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در امتداد تاریکی

  هنوز هم باورم نمی شــود که به همین راحتی پسری را 
در یک نزاع خونین و بی رحمانه از دســت داده ام که یک 
»قهرمان« بود و تلاش می کرد به مدال های جهانی در رشته 

پرورش اندام برسد اما...
  این ها بخشــی از اظهارات زن جوانی است که برای عامل قتل 
فرزند 2۰ ســاله اش از دستگاه قضایی تقاضای قصاص نفس را 
داشــت. او پس از آن که به ســوالات قاضی دکتر صادق صفری 
)قاضی ویژه قتل عمد مشهد( پاســخ داد، درباره سرگذشت تنها 
پسرش گفت: من اهل بجنورد هستم و همسرم نیز از اهالی روستای 
زیارت از توابع شهرستان شیروان در استان خراسان شمالی است 
اما بعد از آن که در ســال ۷5 ازدواج کردیم و اولین فرزندم به دنیا 
آمد، دســت تقدیر ما را به مشهد کشاند تا در این جا روزگارمان 
را ســپری کنیم. همسرم ابتدا در سالن های آشپزی و رستوران ها 
مشغول به کار بود تا این که بالاخره با تلاش شبانه روزی، خودمان 
آشپزخانه بزرگی را در منطقه شهرک شهید رجایی راه اندازی کردیم 
و اوضاع مالی خوبی داشــتیم. »رضا« )مقتول( تنها پسرم بود و از 
همــان دوران کودکی به ورزش، علاقه عجیبی داشــت. ما هم که 
علاقه و اســتعداد او را دیدیم، همه توانمان را برای پیشرفت او در 
زندگی به کار گرفتیم تا این که »رضا« در رشته پرورش اندام برای 
خودش جایگاهی دســت و پا کرد. او پسری دلسوز و مهربان بود 
و همواره به دیگران کمک می کرد. با آن که باشگاه ورزشی او در 
بولوار سجاد مشهد بود، اما هیچ گاه از باشگاه غیبت نمی کرد و از 
ســوی دیگر هم به تحصیلاتش ادامه می داد. این در حالی بود که 
همزمان در انواع مســابقات قهرمانی پرورش اندام شرکت می کرد 
و هر بار مــدال های رنگارنگی به گردن می آویخت و ما از دیدن 
این صحنه های قهرمانی در پوست خود نمی گنجیدیم؛ چرا که هر 
مادری با دیدن پیشرفت و اســتعدادهای فرزندش از صمیم قلب 
خوشحال می شود. وقتی تصاویر به سکو رفتن او را می دیدم انگار 
با همه وجودم در آسمان ها به پرواز درمی آمدم تا این که »رضا« 
تحصیلاتش را در دبیرستان به پایان رساند و در آزمون سراسری 
شرکت کرد ولی در رشته زبان انگلیسی دانشگاه فردوسی و تربیت 
بدنی غیرانتفاعی پذیرفته شــد و با آن که او رشته تربیت بدنی را 
دوست داشت و علاقه مند به ادامه تحصیل در این رشته دانشگاهی 
بود اما خیلی تلاش می کرد تا در دانشگاه فردوسی پذیرفته شود 
به همین دلیل هم به دانشگاه نرفت و به من گفت: امسال )۱4۰2( 
در رشته مورد علاقه ام قبول می شوم و مدال های طلا را بر در و 
دیــوار اتاقم آویزان می کنم! من هم برای آرزوهای او احترام قائل 
بودم و به عنوان یک مادر همه تلاشــم را می کردم تا او در رفاه و 
آسایش به تحصیل و ورزش بپردازد. با وجود این، »رضا« همواره 
در آشپزخانه دست راســت پدرش بود و حتی من هم در کنار او 
کار می کردم و خانوادگی برای امرار معاش زحمت می کشیدیم اما 
نمی دانم چه شــد که عده ای قداره کش به نامردی پسر قهرمانم را 
از من گرفتند. آن ها از قبل اختلافاتی با یکدیگر داشتند و پرونده 
شکایت نیز در دادسرای عمومی و انقلاب مشهد در حال رسیدگی 
بود ولی هنوز یک یا دو روز به برگزاری جلســه بررسی شکایت 
در دادسرا مانده بود که »علی-م« به همراه دیگر همدستانش شبانه 
به آشــپزخانه یورش بردند و پسرم را به قتل رساندند و شوهرم را 
نیز از ناحیه دســت نقص عضو کردند. حالا هم من فقط قصاص 
قاتل را می خواهم تا درس عبرتی برای افرادی باشــد که قداره به 
 کمر می بندند و این ســرمایه های کشور را به همین راحتی به قتل 

می رسانند.

پسرم »قهرمان« بود!
قتل نوجوان ۱۶ ساله در نزاعی خونین 

حوادث جهان

آزادی ۱۰ تبعه لبنانی در امارات 
  وزارت خارجه لبنان از آزادی ۱۰ تبعه این کشور در امارات 
که به اتهام ارتباط با جنبش حزب الله بازداشت شده بودند، خبر 
داد. وزارت خارجه لبنان به نقل از »فؤاد شــهاب دندن« سفیر 
این کشــور در امــارات از آزادی ۱۰ تبعه لبنانی خبر داد. این 
۱۰ تبعه لبنانی از حدود دو ماه پیش در امارات بازداشت شده 
بودند. به نقل از شبکه المنار، »عبدالله بوحبیب« وزیر خارجه 
لبنــان نیز ضمن قدردانی از »عبدالله بن زاید آل نهیان« همتای 
اماراتی خود و تمامی مسئولان این کشور به دلیل همکاری در 
این پرونده، بر علاقه مندی بیروت برای حفظ روابط برادرانه دو 
کشور تأکید کرد. روزنامه »رأی الیوم« نیز نوشت که این ۱۰ تبعه 
لبنانی به اتهام همکاری و ارتباط با حزب الله بازداشت شده بودند 
و اکنون آزاد شده اما همچنان در امارات هستند. این روزنامه به 
نقل از »عفیف شومان« نزدیکان بازداشت شدگان نوشت که یکی 
از بازداشت شدگان به نام »غازی عزالدین« در بازداشتگاه جان 
باخت که انتقاد و محکومیت گروه های حقوقی از جمله سازمان 
عفو بین الملل را به دنبال داشت. شــومان افزود که امارات نهُ 
بازداشتی دیگر را تحت فشارهای رسانه ای و انتقاد پس از فوت 

غازی عزالدین، به ناچار آزاد کرد.
عربستان حمله به منزل سفیر اردن در سودان 

را محکوم کرد 
  وزارت خارجه عربســتان در بیانیه ای حمله به منزل ســفیر 
اردن در خارطوم پایتخت سودان را محکوم کرد. وزارت خارجه 
عربستان ضمن محکوم کردن حمله به منزل سفیر اردن در سودان، 
خواستار پایبندی به آتش بس در این کشور شد. وزارت خارجه 
اردن اعلام کرد که به محل سکونت سفیر این کشور در خارطوم 
حمله شده است. طبق اعلام وزارت خارجه اردن، سفیر این کشور 
و دیپلمات های اردنی در زمان وقوع حمله در شــهر پورتسودان 
حضور داشته اند و هیچ آسیبی به هیچ یک از آن ها نرسیده است. 
به نوشته روزنامه ســعودی »عکاظ«، وزارت خارجه عربستان 
همچنین با مخالفت با تمامی انواع خشونت و تخریب نمایندگی ها 
و ســاختمان های هیأت های دیپلماتیک، خواســتار پایبندی به 
توافقنامه آتش بس کوتاه مدت و ترتیبات بشردوستانه در سودان 
شد. ارتش ســودان و نیروهای پشتیبانی سریع در این کشور از 
پانزدهــم ماه آوریل با یکدیگر وارد جنگ شــده اند و درگیری 
شهرهای مختلف سودان به ویژه پایتخت این کشور را به هرج و 
مرج کشانده و باعث کشته و زخمی شدن هزاران غیرنظامی شده 
اســت. به دنبال این جنگ بسیاری از مردم سودان به کشورهای 
مختلف پناهنده شده اند و تعداد زیادی از سازه ها تخریب شده اند.

  گروه حوادث // با سرعت عمل و تلاش 
نیروهای پلیس، عامل قتل یک نوجوان ۱۶ 
ساله  در کمتر از ۲۴ ساعت از وقوع قتل، 

شناسایی و دستگیر شد.
  فرمانده انتظامی شهرســتان بردســیر بیان 
کرد:در پی نزاع و درگیری بین چند جوان که 
منجر به قتل یک پسر ۱۶ ساله با سلاح سرد 
شد، بلافاصله شناسایی و دستگیری قاتل در 

دستورکار نیروهای پلیس قرار گرفت.

  ســرهنگ منصور رمضان نژاد ادامه داد: با 
حضور ماموران در محل درگیری مشــخص 
شد، در نزاعی که  بین دو جوان ۱۶ و ۱۸ ساله 
انجام  گرفته اســت ، یکی از آن ها ،با ضربه 
چاقو دیگری را مجروح کرده اســت که  فرد  
مجروح توسط اورژانس به بیمارستان منتقل 

شده است.
  این مســئول انتظامی  با بیــان این که فرد  
مجروح  پس از انتقال به بیمارســتان بر اثر 

شــدت جراحات واردشده جان خودش را از 
دست داد، خاطرنشان کرد: بلافاصله تحقیقات 
ویژه پلیس، در زمینه شناســایی و دستگیری 
قاتل آغاز شد و با دستگیری هفت  فرد که در 
این نزاع حضور داشتند و همچنین با دستگیری 
۱2 نفر دیگر که در فــراری دادن متهم نقش 
داشتند، عامل اصلی شناسایی شد و درکمتر از 

24 ساعت  به چنگ پلیس افتاد.
  فرمانده انتظامی بردسیر  اظهار کرد: در این 

درگیری دو جوان دیگر نیز مجروح  شــدند 
که حال عمومی آنــان رضایت بخش  اعلام 
شــده اســت.وی گفت: این پســر جوان در 
بازجویی هــای اولیه علــت و انگیزه قتل را 
اختلافات شخصی  اعلام کرده است که در این 
زمینه و برای پیشگیری از این گونه رخدادهای 
تلــخ و جبران ناپذیر بر نظارت خانواده ها بر 
رفتار جوانــان و نوجوانان و کنترل هیجانات 

دوران جوانی تاکید کرده ایم.

فرآخوان تجدید مناقصه عمومی یک مرحله ای
 شماره 2002000140000001 - نوبت اول

سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان در نظر دارد تجديد مناقصه عمومی خريد خدمات اياب 
و ذهاب بازرسين در انجام امور مربوط به طرح تشديد بازرسي بصورت روزانه در سطح استان 
هرمزگان را برگزار نمايد. کليه مراحل برگزاری مناقصه از دريافت اسناد مناقصه تا ارائه پيشنهاد 
مناقصه گران و بازگشايی پاکت ها از طريق درگاه سامانه تدارکات الکترونيکی دولت )ستاد( به 
آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شــد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم 
عضويت قبلی مراحل ثبت نام در ســايت مذکور و دريافت گواهی امضای الکترونيکی را جهت 

شرکت در مناقصه محقق سازند.
 تاريخ انتشار مناقصه در سامانه ساعت 8 روز دوشنبه تاريخ 1402/03/08 می باشد.    
مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت: ساعت 19 روز شنبه تاريخ 1402/03/13 

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: ساعت 19 روز سه شنبه تاريخ 1402/03/23 
زمان بازگشایی پاکت ها: ساعت 10 روز چهارشنبه تاريخ 1402/03/24 

اطلاعات تماس دستگاه مناقصـــه گزار جهت دريافت اطلاعــات بيشتــر در خصوص اسناد 
مناقصـه و  ارائــه پاکت الف

آدرس: بندرعباس گلشهر شمالی، انتهای خيابان طلوع، سازمان صنعت، معدن و تجارت استان 
هرمزگان و تلفن 33684201-076  کدپستی: 7915848977   

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضويت در سامانه: مرکز تماس: 1456   
دفتر ثبت نام: 88969737 و 85193768
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احتراما به استحضار می رساند خواهان عبدالرزاق 
غواصی فرزند علی با هویت کامل به این شــورا 
مراجعه نموده و اشعار داشتند شادروان سید محمد 
غواصی فرزند عبدالرزاق بــه تاریخ 1402/2/31 
بــه رحمت ایزدی پیوســته و وراث وی در زمان 
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به ش ش 495 پدر مرحوم
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آگهي مناقصه یک مرحله اي      شماره 02-۱34
شــرکت صبا فولاد خليج فارس در نظر دارد » پروژه احداث ساختمان چندمنظوره 
سايت احياء شماره يک به صورت PC « را از طريق برگزاري مناقصه يک مرحله اي 
به پيمانکاران واجد شــرايط  که دارای حداقل رتبه 4 رشته ابنيه که از طريق سامانه 
ســاجات گواهی صلاحيت پيمانکاری را دريافت کرده اند محول نمايد. لذا از کليه اشــخاص حقوقی که در اين 
حوزه فعاليت دارند، دعوت به عمل می آيد جهت دريافت اسناد مناقصه به آدرس: بندرعباس، کيلومتر 13 بزرگراه 
شــهيدرجايی، منطقه ويژه اقتصادی و صنايع معدنی و فلزی خليج فارس، شرکت صبافولاد خليج فارس، واحد 

حقوقی مراجعه نمايند.
نحوه دریافت اسناد مناقصه :  1- واريز مبلغ 1/000/000 ريال بابت خريد اسناد به شماره حساب 1036203591 
و شماره شبا IR570700001000223620359001 نزد بانک رسالت گلشهر بندرعباس به نام شرکت 
صبا فولاد خليج فارس.  2- ارسال نامه اعلام آمادگی که در آن ايميل رسمی آن شرکت همراه با شماره تماس با 
کارشناس مربوطه ذکر شده باشد. به علاوه فيـش واريزی ميبايست به دبـيرخانه کميسيون معـاملات به آدرس 
ايميل زير با موضـوع اعـلام آمادگی برای شرکت در مناقصه احداث ساختمان چندمنظوره سايت احياء شماره يک 
Email: tco@sabasteel.co                                       .به شماره 134-02 ارسال گردد PC به صورت

پس از دريافت فيش های ارسالی، اسناد مناقصه، قرارداد و تمامی تغييرات احتمالی از طريق ايميل به مناقصه گران 
ارسال و اعلام خواهد شد.  شماره تماس های پاسخگو درخصوص دريافت اسناد مناقصه به شرح زير می باشد.

1-  دبيرخانه کميسيون معاملات 0763100 ، داخلی 2119 و 2226
2-  دبيرخانه شرکت صبا فولاد خليج فارس 0763100 ، داخلی  2443

تضمین شرکت در مناقصه:  ضمانتنامه بانکی جهت شرکت در مناقصه به مبلغ 13،000،000،000 )سيزده ميليارد ريال(
جدول زمانی انجام مناقصه: 

از کليه متقاضيان دعوت به عمل می آيد پس از دريافت اسناد مناقصه، پيشنهاد خود را در سه پاکت جداگانه )شامل 
ضمانت نامه بانکی، اسناد فنی و پيشنهاد قيمت( مهر و موم شده، مطابق با جدول زمانی مناقصه تا ساعت 16 مورخ 

1402/03/29 به آدرس ذيل تسليم نمايند.
آدرس جهت تسلیم اسناد:  استان هرمزگان، بندرعباس، کيلومتر 13 جاده بندر شهيد رجايي، منطقه ويژه اقتصادي 

صنايع معدني و فلزي خليج فارس، مجتمع صبا فولاد خليج فارس، واحد حراست
 متقاضيان برای آگاهی بيشــتر می توانند در ســاعات اداری با شــماره تلفن های 3100-076 داخلی 2119 
  )آقای کاشانی، اطلاعات  اسنادی شامل نحوه دريافت و ارسال اسناد و ساير مشخصات تکميلی ( و داخلی2525 

) جناب مهندس عزيزی، اطلاعات فنی مرتبط با پروژه( تماس حاصل نمايند. 
شـايان ذکر است به پيشنهادهائي که داراي شرايط مشخص شده در مناقصه نبوده و همچنين خارج از زمان و 

مکان مقرر ارسال گردند، ترتيب اثر داده نخواهد شد.
هزينه انتشار آگهی درج شده در روزنامه به عهده برنده مناقصه می باشد.

مهلت دریافت اسناد
1402/03/17

تاریخ گشایش پاکت های الف و ب و ج
1402/03/30

آخرین مهلت تحویل پاکت ها
1402/03/29

  گروه حوادث // پیرداد نجفی مدیر شــبکه بهداشت 
بشاگرد در تشریح جزئیات مرگ کودک عقرب گزیده 
بشاگردی گفت: بیمار ساعت 9:۱۵ صبح شنبه ششم 
خرداد بوسیله موتور از روســتای ذهاب بخش گافر 
همراه با پدر به بیمارستان سردشت بشاگرد مراجعه 
می نماید. در آزمایــش اولیه هموگلوبین ۸/9 دهم و 

پلاکت خون ۵۶۰۰۰ بوده است. 
  به گــزارش خبرنگار دریا؛ نجفی افزود :در بیمارســتان 
سردشت سه ویال ضد عقرب گادین  توسط پزشک عمومی 
دریافت می کند. ۳ ساعت بعد مجدد توسط پزشک متخصص 
سه ویال دیگر عقرب گزیدگی دریافت می کند. وی اظهار 
داشت : کودک از دوشــب قبل دچار عقرب گزیدگی شده 
بوده که چــون این نوع گزیدگی درد ندارد متوجه نشــده 
اســت و به گفته پدر کودک زمانی که پدر متوجه می شود 

هنوز عقرب در لباس پسر بوده است. نجفی افزود :متاسفانه 
خانواده کودک به مرکز جامع سلامت روستای زهاب مراجعه 
نکرده بوده اند. در آن مرکز پزشک  و ویال های ضد عقرب 
موجود است. وی گفت: علت فوت، تاخیر در زمان مراجعه 
وجود خون در ادرار و از بین رفتن فاکتورهای انعقادی خون 
است.  نجفی افزود: در بشاگرد در تابستان بطور میانگین ۱۰ 
تا ۱5 گزیدگی عقرب اتفاق می افتد و به بیمارستان مراجعه 
می کنند. وی گفت : از ابتدای فروردین تا کنون در روستای 

ذهاب ۱4 نفر دچار عقرب گزیدگی شده اند. 
   دکترصالحی رئیس بیمارســتان میناب نیز گفت : ساعت 
۱5:4۰ دقیقه بیمار بوسیله آمبولانس از بشاگرد به بیمارستان 
میناب مراجعه می نماید. صالحــی افزود : به محض ورود 
توســط طب اورژانس مقیم و متخصص کودکان مقیم تحت 

معاینه و آزمایش قرار می گیرد. 

  وی گفت: مراحل خونگیری و اقدامات اولیه و تزریق سرم 
ضد انعقاد و ویال عقرب گزیدگی دریافت می کند. یک واحد 
خون تزریق می شود. درآزمایشهای اولیه، هموگلوبین 4 و 
پلات خون 5۶۰۰۰ بوده و تست های انعقادی خون مختل 
شــده بوده است. در نمونه ادرار خون شدید مشاهده شده و 

متاسفانه تمامی بدن را در بر گرفته بوده است. 
  وی گفــت: ســاعت ۱۷:۱۷ دقیقه بیمارســتان کودکان 
بندرعبــاس پذیرش می دهد که متاســفانه پلاکت خون و 
فراورده های خونی در حال اتمام بوده است. ساعت ۶:۳۰ 
دقیقه آمبولانس آماده اعزام می شود که متاسفانه در ساعت 
۷:۰5 دقیقه بیمار ارست می دهد. وی گفت: عقرب گادین 
چندین جای کودک را از پشت گوش، سمت راست گردن و 
پشت گردن را گزیده بوده است.وی گفت فوت در بیمارستان 

میناب اتفاق افتاده است.

جزئیات مرگ کودک عقرب گزیده  بشاگردی 

  گروه حوادث // فرمانــده مرزبانی هرمزگان از 
کشــف ۱۱۸هزار لیتر گازوئیل قاچاق در سواحل 

خلیج فارس خبر داد. 
   سردار بهادر اسماعیلی فرمانده مرزبانی هرمزگان در 
تشــریح این خبر  بیان داشت: مرزبانان  هرمزگانی از 
یگانهای دریایی بندرعباس و میناب در اجرای طرح 
ضربتی مبارزه با قاچاق فرآورده های نفتی با انجام کار 
اطلاعاتی و گشت زنی های هدفمند از قصد قاچاقچیان 
مبنی بر انتقال مقادیر قابل توجهی ســوخت مطلع و 
رسیدگی به موضوع را به صورت ویژه در دستور کار 
خود قرار دادند. وی افزود: پس از بررســی و صحت 

خبر، مرزبانان  به محل مورد نظر  اعزام شدند. 
  فرمانده مرزبانی هرمزگان اظهار داشــت:  با سرعت 
عمل مرزبانان ۳عدد مشک بزرگ ماری شکل حاوی 

۱۱۸هزار لیتر گازوئیل قاچاق  کشف   شد.  
  به گزارش فارس، سردار اسماعیلی با اشاره به اینکه 

کارشناسان 
ارزش محموله  کشف شده را ۳۶میلیارد و ۳۶۰ میلیون 
ریال برآورد کردند، تصریح کرد: یک فروند شــناور 
دراین عملیات توقیف و یک نفر متهم دســتگیر شده 

است.

 گروه حوادث //  فرمانده انتظامی هرمزگان گفت: ماموران انتظامی 
در چندین عملیات مشــترک ۳۳ دستگاه خودروی شوتی حامل 
ســوخت و کالای قاچاق به ارزش ۲۰ میلیارد ریال را شناسایی و 

توقیف کردند. 
  سردار علی اکبر جاویدان در تشریح این خبر افزود: در تداوم طرح های 
عملیاتی برخورد پلیس با خودروهای حامــل قاچاق و نارضایتی های 
مردمی از نوع رانندگی مخاطره آمیز خورودهای سواری حامل بار قاچاق 
در محورهای مواصلاتی استان، پیگیری موضوع را در دستورکار خود قرار 
دادند. وی بیان کرد: در بازرسی از این خودروها، مقادیری انواع مشروب 
الکلی، ۱2۹ راس احشام و ۱5 هزار و ۱۶۰ لیتر سوخت قاچاق کشف شد.
  فرمانده انتظامی هرمزگان اظهار کرد: ارزش کالاهای کشف شده از سوی 
ماموران اداره مبارزه با قاچاق کالا و ارز بیش از ۱۹ میلیارد و ۷5۳ میلیون 

ریال ارزیابی شده است.
 به گزارش ایرنا؛ جاویدان ادامه داد: در این رابطه ۳۳ متهم دستگیر و پس 
از تشکیل پرونده جهت سیر مراحل قانونی به مرجع قضایی معرفی شدند.

۳۳ دستگاه خودروی شوتی 
در هرمزگان توقیف شد

توقیف ۳ مشک بزرگ ماری در آبهای خلیج فارس 
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در صورت اضطرار برای روشن کردن آتش
 اطراف محل را از خار و خاشاک و علف های خشک پاک کنیم 

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

دوشنبه 8 خرداد 1402

9 ذی القعده  1444

سال بیست و دوم شماره 4172

شهرستان

  گروه شهرستان // احمد جباری نماینده غرب 
هرمزگان گفت: عملیات اجرایی گازرســانی به 
بخش مهران شهرســتان بندرلنگه بزودی آغاز 
خواهد شــد و گاز رسانی به بخش های شیبکوه 
و مرکزی و شــهرهای بندرلنگه و بندرکنگ در 

شهرستان بندرلنگه در دست اجراست. 
   احمد جباری نماینده مردم غرب هرمزگان با پیگیری 

از شــرکت ملی گاز ایران در ارتبــاط با چرایی عدم 
گازرســانی به بخش مهران شهرستان بندرلنگه اظهار 
داشت: طبق آخرین پیگیری از شرکت ملی گاز ایران 
گازرسانی به بخش مهران از طریق اجرای دو خط از 
سمت شهرستان بستک و شهرستان بندرخمیر صورت 

خواهد پذیرفت.
  نماینده غرب هرمزگان ابراز داشــت: بخش مهران 

شهرســتان بندرلنگه از طریق دو خط مهران ۱ و ۲ به 
طول تجمیعی ۵۱۰ کیلومتر گازرسانی خواهد شد که 
مجموعا یک شــهر، ۴۷ روستا و ۴ فقره از صنایع این 

منطقه را پوشش خواهد داد. 
  عضو هیئت رئیســه کمیســیون عمــران مجلس 
شــورای اســامی گفــت؛ عملیات گازرســانی به 
بخش مهــران شهرســتان بندرلنگه پیمان ســپاری 

 شــده اســت و بزودی عملیات اجرایــی آن آغاز 
خواهد شد.

   بــه گزارش فارس، با پیگیــری های نماینده غرب 
هرمزگان گاز رسانی به بخش های شیبکوه و مرکزی و 
شهرهای بندرلنگه و بندرکنگ در شهرستان بندرلنگه نیز 
در دست اجراست و در آینده نزدیک شاهد دسترسی به 

گاز در تمام نواحی این شهرستان خواهیم بود.

نماینده غرب هرمزگان خبر داد 

آغاز عملیات اجرایی گازرسانی به بخش مهران بندرلنگه بزودی

 رییس کمیته امداد شهرستان قشم:
 ۱6۸بیمار خاص و صعب العلاج 

تحت پوشش کمیته امداد قشم هستند
 گروه شهرستان //  رییس کمیته امداد شهرستان قشم گفت: 
در حال حاضر ۱۶۸ بیمار خاص و صعب العاج در سرتاســر 
این جزیره تحت پوشش این نهاد هستند که بخشی از هزینه  های 
ســنگین درمانی آنها را پرداخت می  کنیــم. رضا تارک افزود: 
بیماری  های خاص شامل ام اس، هموفیلی، تالاسمی، دیالیزی 
و بیماران پیوند کلیه و بیماری  های صعب  العاج شــامل انواع 
سرطان، دیابت و افراد زمین گیر می  شود.وی بهبود شاخص  های 
بهداشتی را از اولویت  های رسیدگی به سامت مددجویان این 
نهاد در بزرگ ترین جزیره ایرانی خلیج فارس دانست و گفت: 
پرداخت کمک هزینه  های خود پرداخت )فرانشــیز( درمانی، 
پرداخت کمک هزینه نگهداری در منزل و خرید لوازم درمانی 
و بهداشتی از جمله خدماتی است که کمیته امداد این شهرستان 
مرزی به مددجویان تحت حمایت ارائه می دهد. رئیس کمیته 
امداد شهرســتان قشــم ادامه داد: این نهاد در ســال ۱۴۰۱ با 
مســاعدت خیرین و نیکوکاران این جزیره ۱۵۰ میلیون تومان 
هزینه برای تامین پوشینه بهداشتی بیماران سالمند و زمین گیر 
پرداخت کرده اســت. تارک با بیــان اینکه درمان بیماری  های 
خاص و صعب  العاج بسیار پر هزینه است، تصریح کرد: حمایت 
خیران از افراد نیازمند به ویژه بیماران تحت پوشــش نهادهای 
حمایتی ضروری است. وی گفت: خانوارهای تحت حمایت این 
اداره شامل ۲ هزار و ۵۸۸ زن سرپرست خانوار )۷۱ درصد( و 
هزار و ۵۶ مرد سرپرست خانوار )۲۹ درصد( است که ۲ هزار و 
۶۹۸ خانوار )۷۴ درصد( از آنان ساکن روستاها و ۹۴۶ خانوار 
)۲۶ درصد( آنها ســاکن در مناطق شهری جزیره قشم هستند. 
رییس کمیته امداد قشم اعام کرد: از این تعداد مددجو ۲ هزار و 
۹۸۳ خانوار )۸۲ درصد( اهل سنت و ۶۶۱ خانوار )۱۸ درصد( 
اهل تشیع هستند. به گزارش ایرنا؛ وی افزود: فوت شوهر )هزار 
و ۶۶۹ خانوار - ۴۶ درصد(، مرد سرپرســت ســالمند)۹۴۴ 
خانوار - ۲۶ درصد( و بانوان مطلقه )۶۶۴ خانوار - ۱۸ درصد( 
ســه دلیل وابســتگی خانوارهای تحت حمایت به اداره کمیته 
امداد این شهرســتان مرزی است که ســه هزار و ۲۷۷ خانوار 
 معادل ۹۰ درصد به واسطه این سه دلیل تحت حمایت این اداره 

قرار دارند.
فرمانده سپاه بندر خمیر:

بی تفاوتی نسبت به اوقات فراغت جوانان 
میزان آسیب های اجتماعی را افزایش می دهد 
  امین درســاره گروه شهرستان // جلسه برنامه ریزی اوقات 
فراغت تابســتانه بسیجیان محله پل اسام آباد با حضور فرمانده 
ســپاه شهرستان، رئیس اداره صمت، بخشــدار بخش مرکزی و 
 فرمانده حوزه مقاومت بســیج شــهدا بندرخمیر برگزار گردید. 
به گزارش خبرنگار دریا؛ ســرهنگ حمید کمالی فرمانده ناحیه 
مقاومت بسیج سپاه شهرستان بندر خمیر دراین جلسه بیان داشت: 
هرگاه ما نســبت به اوقات فراغت جوانان بی توجه شدیم، میزان 
آسیب های اجتماعی به طور فزاینده ای رشد داشته به عنوان مثال: 
این فضای ولنگار مجازی، باعث شده این نسل شب بیدار و روز 
خواب باشــند، چون ما نتوانستیم زمانهای فراغت این جوانان را 
مدیریت و برنامه ریزی کنیم تا انرژی خود را در طول روز تخلیه 
کنند و شب به سراغ فضای مجازی نروند. سرهنگ کمالی مسئله 
اوقات فراغت برای نوجوانان را مهم خواند و با بیان این که در این 
دهکده جهانی دنیای فکری نوجوانان با ما متفاوت اســت گفت: 
مشکل امروز ما کمبود امکانات نیست بلکه نداشتن خاقیت فکری 
مشکل است. وی با بیان این که رهبر معظم انقاب از نماز جمعه 
به عنوان یک قرارگاه فرهنگی نام بردند و فرمانده این قرارگاه را ائمه 
جمعه عنوان کردند افزود: همه دستگاه های عضو شورای فرهنگ 
عمومی مکلف هستندبرنامه های خود را زیر نظر این قرارگاه اجرا 
کنند. در ادامه سروان پاسدار محمداسماعیل جعفری فرمانده حوزه 
مقاومت بسیج شهدا بندرخمیر خبر از برگزاری جلسه برنامه ریزی 
اوقات فراغت بســیجیان در محله پل اســام آباد داد و گفت: با 
توجــه به ایام تعطیلی مدارس و اوقــات فراغت دانش آموزان و 
بســیجیان، جا دارد برای این قشر برنامه ریزی دقیق انجام دهیم 
و اگر بخواهیم نشــاط شادی در بین قشر جوان و نوجوان ایجاد 
کنیم، نیاز هست این طرح اوقات فراغت، یک مدیریت واحد داشته 
باشد، هرچند دستگاه های مختلف ، دستورالعمل خود را دارند، ولی 
برای جلوگیری از موازی کاری و گزارش صرف، با هم اندیشــی 
و هم افزایی، می توان شــخصیت و هویت نوجوانان و جوانان را 
بســازیم و این طرح فرصت مناسبی برای آموزش های مفید در 

مقولات دینی، مذهبی، هنری، فرهنگی و غیره می باشد.
بهره برداری از ۳۰ نیروگاه خورشیدی 

خانگی در جاسک 
  گروه شهرستان// مدیرکل کمیته امداد هرمزگان گفت: ۳۰ 
نیروگاه خورشــیدی ۵ کیلوواتی خانگی در شهرستان جاسک 
به بهره برداری رســید. حمید باسره مدیرکل کمیته امداد استان 
هرمزگان گفت:۳۰ نیروگاه خورشیدی ۵ کیلو واتی خانگی ویژه 
خانواده های تحت حمایت این نهاد در شهرســتان جاسک به 
بهره برداری رسید. باسره گفت: برای راه اندازی این نیروگاه های 
خانگی، ۳ میلیارد و ۵۰۰ میلیون تومان از محل اعتبارات کمیته 
امداد و اعطای تسهیات قرض الحسنه به خانواده ها تامین شده 
است. به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان؛ وی گفت: هر نیروگاه 
خانگی خورشیدی ماهیانه ۲ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان برای 

خانواده های تحت پوشش کمیته امداد درآمد دارد.

خبر

الناز مطهری نژاد گروه شهرستان//    
از واگذاری  مدیرکل شیلات هرمزگان 
بخشــی از تاسیسات برودتی شیلات 
ابوموســی به گروه جهادی شــهید 
سرافراز حاج قاسم سلیمانی با حضور 
اقتصادی  امــور  هماهنگی  معــاون 
استانداری هرمزگان، نماینده اداره کل 
اقتصاد و دارایــی هرمزگان، نماینده 
سازمان  نمایند  هرمزگان،  دادگستری 
مدیریــت و برنامه ریــزی هرمزگان، 
نماینــده اتاق بازرگانــی و جمعی از 

مدیران شیلات و استان خبر داد .
  به گــزارش خبرنگار دریا، در مراســم 
واگذاری این ســردخانه معاون هماهنگی 
و امــور اقتصادی شــیات هرمزگان این 
واگــذاری را راهکاری برای راهبری بهتر 
سردخانه ابوموســی و استفاده بهتر از این 

سردخانه خواند و گفت: امید است شاهد 
فعالیــت و رونــق این ســردخانه با این 
واگذاری باشیم. عادل شهرزاد با بیان اینکه 
شهرســتان ابوموسی می تواند به خوبی از 
رونق اقتصــادی و تولید با محوریت دادن 
فعالیت های شــیاتی بهره مند شود گفت: 
در صورت حمایت از فعالیت های شیاتی 
این شهرســتان ظرفیت خوبی برای رونق 
اقتصادی و اشــتغال اســت.وی با اشاره 
به اینکه مجتمع برودتی، ســردخانه ای و  
کنسروسازی شهرستان ابوموسی نباید بیش 
از این متوقف بماند گفت : حمایت از این 
صنایع توســط جامعه صیادی و بهره بردار 
می توانــد رونق صید و صیــادی در این 

شهرستان را فراهم سازد.
  در ادامه مدیر کل شیات استان هرمزگان 
واگذاری این سردخانه را در قالب ماده ۲۷ 

قانون مقررات مالی دولت خواند.
  مسعود بارانی واگذاری این سردخانه را به 
روش ROT تجهیز، بهسازی، بهره برداری 
و انتقال خواند و گفــت: در این واگذاری 
برای به بهره برداری رســیدن ســردخانه 
پیش بینی شده است سرمایه گذار حدود 
۲۰ میلیارد تومان ســرمایه گذاری انجام 

خواهد داد.
  وی با بیان اینکه ظرفیت های شــیاتی 
شهرستان ابوموسی کم نظیر است تصریح 
کرد: برنامه های خوبی برای توســعه این 
شهرستان در حوزه شیات در دستور کار 
شیات هرمزگان قرار دارد و بی شک در 
آینده ای نزدیک شــاهد خواهیم بود این 
شهرستان به نمادی درخشــان در حوزه 
فعالیت های شیاتی و به ویژه نگین صید و 

صیادی تبدیل شود.

 گروه شهرستان // شهردار بندر لافت 
گفت: برنامه مان این اســت که ما از 
معماری بندر لافت خروجی روابط های 
اقلیمی را گرفتــه و آن را در جامعه 

شهرسازی هرمزگان ترویج دهیم. 
  محمد آتشین ماه افزود: مکان یابی بندر 
تاریخی لافت ازلحاظ استراتژی با تمام 
هرمزگان  اســتان  در  جغرافیایی  نکات 
متفاوت است چراکه خود بندر لافت در 
واقع یک شــبه جزیره است و این باعث 
شده که این منطقه خاص تر به نظر بیاید 
و همچنین اقلیم این نقطه متمایزتر از باقی 
اقلیم ها باشد.وی ادامه داد: بافت تاریخی 
بندر لافت به صورت پلکانی روی شیبی 
ساخته شده که این شیب به ارتفاع حدود 

۶۰ متری خواهد رسید و در ارتفاع های 
مختلف در دیــد افق عنصرهای مختلف 
ازجمله بادگیرها، دریــا، جنگل حرا و 
لنج ها باهم دیده خواهند شد و در بالاترین 
ارتفاع تمامی بافت تاریخی بندر لافت در 
افق دید قرار خواهند گرفت.آتشین ماه با 
اشاره به اینکه تنوع بادگیرهای بندر لافت 
نیز در اســتان هرمزگان زبان زد است، 
تصریح کرد: معماری بندر لافت همساز 
با اقلیم اســت و برحسب شرایط اقلیمی 
توسط گذشــتگان طراحی و ساخته شده 
است. شهردار بندر لافت خاطرنشان کرد: 
مرمت و احیای بافت تاریخی بندر لافت 
باهمت میراث فرهنگی ســازمان منطقه 
آزاد قشم و مشارکت شهرداری بندر لافت 

شروع شده است که این کار در فازهای 
مختلف از جمله کف سازی، نورپردازی 
کوچه ها و بحث پوشــش گیاهی انجام 

خواهد شد.
  وی ادامــه داد: در حال حاضر در حال 
مطالعه اینکه از چه نوع سنگفرشی برای 
این کار استفاده شود و همچنین چه نوع 
پوشش گیاهی که با آب وهوای این نقطه 
جغرافیایی سازگاری دارد استفاده شود، 

هستیم.
به گزارش ایسنا؛ آتشین ماه در خصوص 
برنامه های پیش رو گفت: برنامه مان این 
است که ما از معماری بندر لافت خروجی 
روابط  هــای اقلیمی را گرفته و آن را در 

جامعه شهرسازی هرمزگان ترویج دهیم.

باحضور معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار هرمزگان صورت گرفت 

واگذاری بخشی از تاسیسات برودتی شیلات ابوموسی
 به گروه جهادی حاج قاسم سلیمانی 

شهردار بندر لافت:

به دنبال ترویج معماری بندر لافت در شهرسازی هرمزگان هستم

سازمان جهادکشاورزی استان هرمزگان

 آگهي مناقصه عمومی یک مرحله ای  تجدیدشده
سازمان جهادکشاورزی استان هرمزگان در نظر دارد انجام امور مربوط به حراست و حفاظت فيزيکی از اماکن 
اداری و تأسيسات سازمان واقع در ستاد و شهرستان های تابعه را به شرح جدول ذيل از طريق برگزاری مناقصه عمومی 
به بخش خصوصی واگذار نمايد. لذا از شرکت های متقاضی واجدالشرايط دارای مجوز از نيروی انتظامی و تأييد صلاحيت از 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی دعوت به عمل می آيد جهت دريافت اسناد مناقصه به شماره 2002003757000006 
پس از درج آگهی نوبت دوم به سامانه تدارکات الکترونيکی دولت )ستاد( به آدرسwww.setadiran.ir  مراجعه نمايند.

تضمين شرکت در مناقصه مبلغ 3.135.000.000 ريال به صورت ضمانت نامه بانکی و يا فيش نقدی واريزی به حساب 
شــماره 4062042007685695  )شماره شبا IR530100004062042007685695( نزد بانک مرکزی جمهوری 
اسلامی ايران به نام تمرکز سپرده سازمان جهادکشاورزی استان هرمزگان که برای مدت سه ماه از تاريخ آخرين مهلت 
تسليم پيشنهادات معتبر و قابل تمديد باشد. ضمناً مناقصه فوق با هر تعداد شرکت کننده قابل قبول بوده و پاکات پيشنهاد 

قيمت باز شده و برنده اعلام می گردد و هزينه انتشار آگهی نيز به عهده برنده مناقصه می باشد.

شناسه آگهی : 1502967
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نوبت دوم

آگهی دعوت مجمع عمومی فوق العاده و عادی به طور فوق العاده
 شرکت پخش دارو و واکسن دامی هرمزان دارو )سهامی خاص( 

به شماره ثبت 11998 و  شناسه ملی 10800144526

مقام دعوت هیئت مدیره شرکت

 بدينوسيله از کليه سهامداران شرکت فوق دعوت به عمل می آورد که در جلسه مجمع عمومی فوق العاده و عادی به طور
 فوق العاده شرکت فوق در مورخه 20 /03/ 1402 در محل دفتر شرکت به آدرس هرمزگان شهر بندرعباس گلشهر جنوبی 
ميدان نه دی نبش امامت پنجم کدپستی 7916837159 راس ساعت 9 و 11 صبح تشکيل می شود حضور بهم رسانند 
ضمنا کسانی که نمی توانند به هر دليلی در جلسه فوق حضور يابند می توانند حق رای خود را به شخص ديگری وکالت دهند.
دســتور جلسه مجمع عمومی فوق العاده : اصلاح برخی از مواد يا بندهای اساسنامه شرکت و الحاق و يا تغيير موضوع 

فعاليت شرکت و تصويب اساسنامه جديد
دستور جلسه مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده - انتخاب مديران و بازرسين مالی - انتخاب روزنامه

تاریخ انتشار آگهی : 1402/3/8 

کلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی آگهی ماده ۳ قانون تعیین ت
نظر به اینکه هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک بندرعباس 
به شرح رای شماره 140160323054000757 مورخ 1401/12/23 تصرفات 
مالکانه آقای رضا درویش زاده فرزند حســن در یک باب خانه به مســاحت 
264.50 مترمربع قســمتی از پلاک ثبتی 6263 فرعــی از 1- اصلی در اجرای 
بخشنامه استاندارد سازی پلاک جدید 22314 فرعی از 1 - اصلی تعیین گردید 

واقع در خیابان سوم خرداد بخش دو بندر عباس انتقال مع الواسطه به استناد مواد 1 و 3 قانون مذکور 
و ماده 13 آیین نامه اجرایی آن به جهت عدم دسترســی به آقا محمد یدالهی فرزند قنبر رای به طی 
تشریفات ثبتی و صدور سند مالکیت بنام متقاضی مذکور صادر گردیده است و مقرر گردید پس از 
انتشار آگهی مذکور و سپری شدن مهلت واخواهی سند مالکیت رسمی صادر و تسلیم گردد لذا در 
اجرای ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی رای مذکور 
در دو نوبت به فاصله 15 روز در روزنامه های کثیرالانتشار و محلی و جهت اطلاع عموم و مالک و 
صاحبان حقوق آگهی میگردد. چنانچه ظرف مهلت دو ماه از تاریخ اولین انتشار آگهی و در روستاها 
از تاریخ الصاق در محل اعتراضی از طرف کســی به اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو بندرعباس 
تسلیم نگردد سند مالکیت بر اساس مفاد رای فوق در حدود و صلاحیت وفق مقررات صادر خواهد 
گردید در صورت وصول اعتراض معترض می بایست از تاریخ تسلیم اعتراض به اداره ثبت منطقه 
دو بندرعباس ظرف مهلت یک ماه به دادگاه صالح محل مراجعه و تقدیم دادخواست نماید و گواهی 
تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد. پس از سپری شدن مهلت مذکور و عدم ارائه 
گواهی تقدیم دادخواســت اداره ثبت اسناد منطقه دو بندرعباس نسبت به صدور سند مالکیت اقدام 

خواهد نمود و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 1402/101 م/الف
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/03/08
ریخ انتشار نوبت دوم: 1402/03/24

صادق شریفی شمیلی
سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو بندرعباس

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

بخشنامه به دفاتر اسناد رسمی

نظر به اینکه خانم تهمینه دبیری به استناد 2 فقره استشهادیه محلی درخصوص 
پلاک 54908 فرعی از 3- اصلی بخش دو بندرعباس ) واقع در گلشهر شمالی( 
مدعی شده است که سند مالکیت ششدانگ یک دستگاه آپارتمان که به نام 
وی ثبت و سند مالکیت به شماره سریال 814159 ب 98 صادر گردیده است 
و سند مالکیت فوق به علت جابه جایی مفقود گردیده نامبرده تقاضای صدور 
اسناد مالکیت المثنی نموده است لذا بدینوسیله اعلام می شود چنانچه اصل 

سند جهت هرگونه اقدامی به آن دفترخانه ارائه شود آنرا ضبط نموده و جهت اقدام لازم به این اداره 
ارسال فرمایند. 1402/105 م/الف

صادق شریفی شمیلی
سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو بندرعباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

  گروه شهرســتان // مدیر کل فرودگاه بین المللی قشم از 
برقراری خط پروازی قشم به عربستان برای نخستین بار از 

فرودگاه قشم خبر داد. 
  ناصر رجبی مدیرکل فرودگاه بین المللی قشم در گفت و گویی 
رســانه ای اظهار کرد:  دو کاروان از زائران خانه خدا مستقیما از 
جزیره قشم به جده عربســتان پرواز می کنند. به گفته وی، برای 
اولین بار پرواز مستقیم از فرودگاه قشم به جده عربستان در تاریخ 
۲۶ خردادماه ۱۴۰۲ توســط شــرکت هواپیمایی ایران ایر انجام 

خواهد شد.این پرواز که با یک فروند هواپیمای ایرباس ۳۰۰ سری 
۶۰۰ انجام می شــود، دو کاروان از زائران خانه خدا را مستقیما از 

جزیره قشم به جده درعربستان منتقل می کند.
  به گزارش فارس، رجبی با بیان اینکه ساعت انجام پرواز پس از 
اعام شرکت هواپیمایی مذکور به اطاع حجاج می رسد، افزود: 
در جهت خدمات رســانی مطلوب به زائران، جلسه هماهنگی با 
مسئولین مربوطه، مسئولین شرکت هواپیمایی ایران ایر و روسای 

کاروان ها در فرودگاه بین المللی قشم برگزار شد.

خط پروازی قشم به عربستان برقرار شد 

  گروه شهرستان// مدیر کل ورزش و جوانان هرمزگان از 
برتری شهرستانهای قشم، بستک و پارسیان در ارزیابی 

ستاد ساماندهی امور جوانان در سطح شهرستان خبر داد.
  مظفر خادمی نســب مدیرکل ورزش و جوانــان هرمزگان در 
نخستین جلسه ســتاد ســاماندهی امور جوانان با اعام نتایج 
ارزیابی دفتر ساماندهی و نظارت بر امور جوانان وزارت ورزش 
و جوانان اظهارداشت: ستادهای ساماندهی امور جوانان با محوریت 
موضوعات مرتبط با امور جوانان جهت تقسیم کار بین دستگاهی 
و افزایش هماهنگی و هم افزایی دستگاهها در اجرای سیاستهای 
دولت در حوزه جوانان تشکیل می شود و در این میان، برگزاری 
منظم و مستمر جلسات ستادهای مذکور با حضور اعضاء اصلی 
دســتگاه های عضو، نقش مهمی در پیشبرد اهداف دولت در این 
حــوزه دارد. وی افزود: در ارزیابی صورت گرفته در کشــور در 

مجموع تعداد ۱۰۹ جلسه ستادهای استانی ساماندهی امور جوانان 
و تعداد ۱۵۷۰ ستاد شهرستانی برگزار شده است که بر این اساس 
۵۹ درصد جلسات تکلیفی ســتادهای استانها محقق شد که در 
مقایسه با سال ۱۴۰۰ )۴۲ درصد( و در ستادهای ساماندهی امور 
جوانان شهرستان، تعداد جلسات تکلیفی ۶۱ درصد محقق شد که 

در مقایسه با سال ۱۴۰۱ )۲۲درصد( افزایش داشته است.
  به گزارش فارس، خادمی نسب خاطر نشان کرد : استان هرمزگان 
به همراه استان های یزد، فارس، آذربایجان شرقی، اصفهان، سمنان و 
گلستان، بیشترین تعداد ستادهای استانی برگزار شده در سال  ۱۴۰۱ 
را داشــته اند و همچنین استان هرمزگان در کنار استان های یزد، قم، 
آذربایجان شرقی، گلستان، ایام و سمنان به ترتیب بیشترین درصد 
تحقق ستادهای شهرستانی )بیش از ۸۰ درصد( در سال ۱۴۰۱ را به 

خود اختصاص دادند.

شهرستانهای برتر ستاد ساماندهی امور جوانان هرمزگان مشخص شدند 
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یزدیاسوجکرمان شیراززاهدانبوشهر اهواز  بندرعباس 

فروردین :
بی پرده ســخن می گویید و حرف هایتــان را رک و 
پوســت کنده به زبان می آورید، امروز این رویکرد را 
کنار بگذارید،  در غیر این صورت حرفی از دهان شما 
بیرون می آیــد و زمینه ناراحتی فردی را فراهم خواهید کرد. خرج 
هنگفتی روی دست شما قرار می گیرد. از این شرایط درس بگیرید 
و در آینده پولی را برای روز مبادا کنار بگذارید.  ایده های جدید و 
ســودآوری به ذهن شما می رسد. این ایده ها را جدی بگیرید و در 

اولین فرصت به آن ها جامه عمل بپوشانید. 
  اردیبهشت :

نظر خود را به اطرافیان اعمال می کنید و با زورگویی 
حرف خود را به کرسی می نشانید. این رویکرد شما 
را به فرد منفوری تبدیل کرده و کســی از شــما دل خوشی ندارد. 
اجازه ندهید این وضعیت ادامه پیدا کند و از امروز زورگویی را کنار 
بگذارید و پذیرای نظر اطرافیان باشید. روحیه خودرایی دارید و با 
اطرافیان همکاری نمی کنید. قبل از اینکه این روحیه شما را به فرد 
مستبدی تبدیل کند. از درِ همکاری با آشنایان وارد شوید و اهمیت 

بیشتری به حرف بقیه بدهید. 

  خرداد :
حجم زیاد کارهای امروز حسابی شما را خسته و آزرده 
خواهد کرد. اما اجازه ندهید خســتگی به وجود شما 
رخنه کند و به هر قیمتی که شده انرژی خود را حفظ کنید. روز خوبی 
برای خرید انتخاب کرده اید. به نفع شماست خرید کالایی که به فکر آن 
هستید را امروز قطعی  کنید. این خرید نه  تنها زمینه سرخوشی شما را 
فراهم می کند،  بلکه در درازمدت سودی نیز عاید شما می شود. ایده های 
خلاقانه ای به ذهن شما رسیده است. مطمئن باشید که اجرای این ایده ها 

دستاوردهای چشمگیری را برای شما به دنبال خواهد داشت.
 تیر :

احساس اعتماد به نفس سرشاری را تجربه خواهید کرد 
و مشکلات را کوچک  و ناچیز خواهید دید. از این احساس به نفع 
خود اســتفاده کنید و مشکلات بزرگی که با آنها روبه رو هستید را 
با موفقیت پشــت سر بگذارید. ولخرجی را کنار بگذارید و به فکر 
پس انداز و صرفه جویی باشید، در غیر این صورت در آینده نزدیک 
گرفتار مشکلات مالی خواهید شد. برای دید و بازدید به منزل یکی 

از فامیل های نزدیک دعوت شده اید.
  مرداد :

به موفقیتی چشمگیر دست پیدا خواهید کرد. از این 
شرایط درس بگیرید و زندگی را در آینده به گونه ای 
ادامــه دهید تا موفقیت های بیشــتری بــه کوله بار 
تجربه های شما اضافه شود. مشکل مالی که برای شما پیش آمده را با 
کمک اطرافیان حل کنید. انسان مسئولیت پذیری هستید و شبانه روز 
برای رفاه و آسایش اهل منزل تلاش می کنید، این رویکرد را ادامه 
دهید و مطمئن باشید اعضای خانواده قدردان تلاش های شما هستند. 
به خاطر داشته باشید که با خساست و زراندوزی جایی در دل کسی 

نخواهید داشت. 
 شهریور :

انسان پرتلاشی هستید و حتی برای لحظه ای از تلاش 
و کوشــش دست نمی کشــید. با این حال چندان که 
انتظار دارید به دستاوردهای چشمگیری نرسیده اید. اجازه ندهید این 
شرایط زمینه افسردگی شما را فراهم کند. به تلاش خود ادامه دهید و 
مطمئن باشید در آینده ای نزدیک با موفقیت های ارزشمندی روبه رو 
خواهید شد. امروز اگر حواستان به گذر زمان نباشد، به سرعت پایان 
می یابد. حساب و کتاب زمان خود را داشته باشید و فراموش نکنید 

که وقت طلاست. 
 مهر :

اتفاق ناگواری پیش  روی شــما قرار دارد. به صلاح 
است که امروز بیشتر از همیشه حواستان را جمع کنید. 
از ســلامت خود غافل نشوید و زندگی سالمی را در پیش بگیرید. 
به لحاظ مالی روز حساســی را آغاز کرده اید و احتمال ولخرجی 
شما بسیار است، در چنین روزهایی بیشتر از همیشه حواستان را به 
خرجهایتان جمع کنید و روز را به گونه ای به پایان برســانید که در 

انتهای روز قرضی بالا نیاورده باشید.
 آبان :

تصمیم مهمی باید اتخاذ کنید و احتمال اشتباه شما در این 
تصمیم وجود دارد، در نتیجه حواســتان را حسابی جمع 
کنید و پس از مشورت با افرادی که تجربه بیشتری نسبت به شما دارند، 
تصمیمی بگیرید که خیر و صلاح شما و اطرافیان را تضمین کند. پولی که 
انتظارش را نداشتید به دست شما می رسد. به صلاح شماست که تمامی 

این پول را خرج نکنید و قسمتی از آن را برای روز مبادا کنار بگذارید. 
   آذر :

امروز یکی از اعضای خانواده به موفقیت چشمگیری 
دست پیدا خواهد کرد، این موفقیت را از صمیم قلب به 
ایشان تبریک بگویید و برای وی آرزوی موفقیت های بیشتری داشته 
باشید. به لحاظ مالی روز خوبی را در پیش دارید و پولی به دستتان 
می رسد، به صلاح شماست که قسمتی از این پول را برای آینده کنار 
بگذارید. رابطه ای جدید آغاز می کنید و دل به محبوبی می بازید. این 
رابطه را جدی بگیرید و مطمئن باشید با عشقی ماندگار طرف هستید.  

 دی :
فرصتــی برای ورزش و تحرک پیدا می کنید، به لطف 
این فرصت، انرژی بیشــتری پیدا کنید و با ورزش، 
ســلامت خود را تضمین نمایید. به لحاظ مالی روز بسیار خوبی را 
در پیش دارید و پولی به دســتتان می رسد، شرط  عقل این است که 
تمامی این پول را خرج نکنید و قسمتی از آن را برای روز مبادا کنار 
بگذارید.  امروز صدای ســاز عشق را در گوش خود می شنوید و 

احساس می کنید که از همیشه عاشق تر شده اید. 
   بهمن :

کودک درون شــما امروز زنده شده و یاد خاطره های 
قدیمی می افتید. از این شرایط نهایت استفاده را ببرید 
و لحظه های شادی را تجربه کنید. اندوخته ای دارید و پولی را برای 
سرمایه گذاری کنار گذاشته اید، امروز زمان مناسبی است که پس از 
مشــورت با افراد باتجربه و متخصص، اندوخته خود را به جریان 
بیاندازید و ســرمایه تان را چند برابر کنید. حرف ها و نظرات خود 
را دائم تغییر می دهید و کسی روی حرف شما حساب باز نمی کند. 

  اسفند : 
مواظــب رژیم غذاییتان باشــید و از ورزش و تحرک 
غافل نشــوید. احتمال زیادی وجــود دارد که بیماری 
مزمنی سراغتان بیاید. در نتیجه بیشتر از همیشه مواظب سلامت خود 
باشــید. خبر فرخنده ای به دست شما می رسد. این خبر را با دوستان 
و اعضای خانواده درمیان بگذارید و لحظه های شادی را تجربه کنید. 
همسر یا عشــق  زندگیتان به رغم نگرانی های زیادی که دارد روزی 
عاشقانه را برای شما ترتیب داده  است. امروز با فردی دیدار می کنید 
که مدت ها پیش میان شما و این فرد دلخوری وجود داشته است، این 
دلخوری را فراموش کنید و با این فرد از در دوستی وارد شوید. روحیه 

نصیحت پذیری ندارید و پیشنهادهای اطرافیان را جدی نمی  گیرید.
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  گروه سلامت// اســتراحتگاه های بین راهی یکی 
از مراکزی اســت که می تواند در انتشــار و انتقال 
بنابراین  باشــد؛  داشــته  نقش  واگیر  بیماری  های 
زائران حج تمتع باید نکات بهداشــتی مربوط به این 

استراحتگاه ها را رعایت کنند. 
  اعزام زائران خانه خدا از سوم خرداد ماه از کشورمان آغاز 
شد و ۸۷ هزار و 55۰ زائر خانه خدا برای انجام اعمال حج 
و زیارت مقدس ترین خانه عالم و زیارت ائمه بقیع، عازم 
سرزمین وحی می شوند. امسال تعداد زائران خانه خدا در 
سنین بالای ۶۰ سال افزایش داشته و بیش از 2۳۰۰ نفر از 
زائران خانه خدا در سن ۸۰ سال و بالاتر قرار دارند.همچنین 
پیرترین زائر خانه خدا ۱۱ سال و جوانترین زائر نیز نوزاد ۹ 
ماهه است.مراسم حج سال جاری نیز در گرم ترین روزهای 
سال برگزار می شود و امسال یکی از داغترین ایام حج را 
در طول چند سال گذشته داریم.با توجه به چنین وضعیت 
آب و هوایی احتمال بیمار شــدن حجاج خانه خدا زیاد 
است؛ در نتیجه ضرورت دارد زائران خانه وحی بیشترین 
دقت نظر را به امور بهداشــت فردی و اجتماعی داشــته 
باشــند.در ادامه این خبر برخی توصیه های مهم و کلیدی 
در خصوص بهداشت و تامین سلامت زائران خانه خدا از 
نظرتان می گذرد که رعایت این اصول متضمن سلامت بیشتر 
زائران عزیز خواهد بود.علیرغم آنکه در این استراحتگاه ها 
معمولا مدت زمان توقف حجاج کوتاه و در حد چند دقیقه 
است، اما در همین مدت کم، با ازدحام جمعیت، مخصوصا 

در سرویس های بهداشتی، مواجه هستیم.
از طرفی انتقال ویروس از انسان به انسان از طریق سرفه، 
عطسه، تخلیه ترشحات بینی و دهان در محیط امکان پذیر 

است و ویروس ها می توانند در فاصله ۱ تا 2 متری از طریق 
سرفه یا عطسه منتقل شود.

همچنین راه دیگر انتقال، تماس دست ها با محیط و سطوح 
آلــوده به ویروس مانند تجهیزات، دســتگیره درها، میز و 
صندلی، شیرآلات، نرده پله ها، پریز و کلیدهای برق و کلیه 
وسایلی است که به طور عمومی و مشترک استفاده می شود.
بنابراین لازم اســت حجاج نکات زیر را رعایت کنند: با 
توجه به شرایط نامناسب سرویس های بهداشتی بین راهی 
زائرین در صورت امکان از خوردن و آشــامیدن زیاد در 
طول مسیر و قبل از آن پرهیز کنند تا مجبور نشوند از این 

مکان ها زیاد استفاده کنند.
از ماسک  های مناسب استفاده کنند )در صورت محرم بودن 

از ماسک های غیر دوخته استفاده شود.(
در صورت استفاده از توالت فرنگی قبل از کشیدن سیفون 
توالت فرنگــی، درب آن را بگذارید تا میکروب ها در هوا 
پخش نشوند.برای دســت زدن به دستگیره ها در صورت 
امکان از دستکش یا دستمال کاغذی استفاده کنند.هنگام 
خارج شدن از توالت حتما دست ها را حداقل به مدت 2۰ 
ثانیه با آب وصابون بشویند.هرگونه زباله را در سطل های 
مخصوص بریزند و بدون دست زدن به در و دیوار و وسایل 
دیگر به اتوبوس خود مراجعه کنند.در صورت امکان مواد 
ضد عفونی کننده بی بو به همراه داشــته باشند.از مصرف 
مواد غذایی و هرگونه آشامیدنی در محیط سالن استراحتگاه 
اجتناب کنند.در صورت نیاز به ادای نماز در بین راه حتماً 

از سجاده شخصی استفاده شود.
به گــزارش جام جم آنلاین، در صــورت توزیع غذا بین 

حجاج بلافاصله مصرف شود.

زائران خانه خدا 
این نکات بهداشتی را جدی بگیرند 

  گروه سلامت // دکتر غلامعلی جاودان 
در بازدید شــبانه از بیمارستان شهید 
از  بازدید  بندرعباس ضمــن  محمدی 
بخش های مختلف بیمارستان از بیماران 
بستری در این مرکز درمانی عیادت کرد 

و پای درد و دل آنها نشست. 
 بــه گزارش خبرنگار دریا؛ دکتر حســن 
زارعی معاون درمان دانشگاه، دکتر پژمان 
شــاهرخی معاون توســعه دانشگاه، دکتر 
عبدالله غریب زاده رئیس بیمارستان شهید 
محمدی در این بازدید رئیس دانشــگاه را 
همراهی کردند. این بازدید با هدف بررسی 
روند ارائه خدمــات درمانی به بیماران و 
پیگیری درخواست های کارکنان صورت 

گرفت.

علوم  دانشگاه  رئیس   // ســلامت  گروه 
پزشکی شهید بهشتی با اشاره به اهمیت 
دسترســی به غذای سالم، گفت: در بوفه 
بســیاری از مدارس دسترسی به غذای 
سالم، ایمن و ارزان قیمت، سخت یا غیر 

ممکن است. 
  علیرضا زالی در مراســم افتتاح خط تولید 
محصولات غذایی سلامت محور، اظهار کرد: 
همکاری دانشگاه و صنعت برای رفع نیازهای 
مردم و مشــخصاً تأمین غذایی سالم مسیری 
روشــن برای تحقق مسئولیت پذیری دانشگاه 
و مجموعه صنعتی لذیذ خوراک اســت.وی با 
اشــاره به اینکه مردم ایران حساسیت ویژه ای 
نســبت به غذا دارنــد، افزود: غــذا یکی از 
فاکتورهای اساسی در زندگی ایرانیان است و 
فرهنگ ایرانی با ماده غذایی عجین شده است.

رئیس دانشــگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 
خاطرنشــان کرد: فراهم کردن غذای ســالم 
استراتژی روشن دانشــگاه در حوزه سلامت 
است.زالی با اشاره به بیماری های منتقله از غذا، 

گفت: این موضوع بخش زیادی از هزینه های 
پیش بینی نشــده را به نظام ســلامت تحمیل 

می کند.
  ســوءتغذیه، موضوع دیگری بود که رئیس 
دانشگاه به آن پرداخت و تاکید کرد: عدم کفایت 
تغذیه ای یکی از موارد چالش برانگیزی است 
که باید به آن توجه کرد.وی بر ضرورت فراهم 
کردن سبد غذایی ایمن و سالم تاکید کرد و ادامه 
داد: لازم اســت از ظرفیت های صنعتی در این 

زمینه بهره ببریم.
  زالی به مدارس به عنوان یکی از کانون هایی که 
باید در آن غذای سالم توزیع شود، اشاره کرد و 
افزود: در بوفه بسیاری از مدارس دسترسی به 
غذای سالم، ایمن و ارزان قیمت سخت یا غیر 
ممکن اســت، هدفگذاری بر این مبنا است که 
غذایی سالم در اختیار دانش آموزان قرار دهیم.

وی، تأمین غذایی سالم و ایمن را استراتژی مهم 
در حوزه سلامت عنوان کرد و گفت: گروه های 
پرخطر جامعه مثل زنان باردار و شیرده، افرادی 
که دچار سوءتغذیه هســتند، مبتلایان به کبد 

چرب و یا بیماری های قلبی و عروقی از جمله 
گروه های پرخطری هستند که ضرورت استفاده 
از غذای سالم در این افراد اهمیت بیشتری دارد.  
وی با بیان اینکه دانشگاه علوم پزشکی شهید 
بهشتی با در اختیار داشتن یکی از بزرگ ترین 
مراکز تحقیقات گوارش کشوری نقش مهمی در 
زمینه تأمین ســلامت مردم ایفا می کند، نسبت 
به ادامه و استمرار همکاری ها در حوزه تأمین 
غذایی ســالم با هدف ارتقای سلامت عمومی 

اعلام آمادگی کرد.
  به گزارش جام جم آنلاین، رئیس دانشــگاه 
علوم پزشکی شهید بهشتی ادامه داد: متأسفانه 
بســیاری از کــودکان مبتلا به ســندرم های 
متابولیک به سبد متنوع غذایی دسترسی ندارند، 
دانشــگاه این آمادگــی را دارد که با توجه به 
ظرفیت حضور متخصصان و استفاده دانش و 
تکنولوژی کارشناســان صنعت غذا، برای این 
گروه های خاص مواد غذایی متنوع را طراحی 
کند، بی تردید این موضوع ســرفصل مشترک 

فعالیت های آتی تلقی می شود.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی: 
غذای سالم در بوفه مدارس به سختی پیدا می شود 

بازدید سرزده رئیس دانشگاه علوم پزشکی  از بیمارستان شهید محمدی بندرعباس 

  گروه سلامت // یک فوق تخصص قرنیه گفت: آب مروارید 
از جمله بیماری های شایع چشم است که بیشترین علت 
بروز آن سن افراد است و اکثر افرادی که به دوره سالمندی 

می رسند، معمولاً دچار آب مروارید می شوند. 
   سید محمد قریشــی، دبیر علمی سی و دومین کنگره سالیانه 
انجمن چشم پزشکی ایران در آســتانه برگزاری سی و دومین 
کنگره ســالیانه انجمن چشم پزشکی ایران، هدف کنگره را ارائه 
آخرین دستاوردهای چشم پزشکی بیان کرد و گفت: در این کنگره 
سخنرانی های علمی، ســمپوزیوم ها و دوره های آموزشی برای 
متخصصین چشم و همکارانی که در زمینه های فوق تخصصی این 
رشته فعالیت می کنند، به صورت حضوری و برای شرکت کنندگان 
خارجی به صورت آنلاین برگزار خواهد شد. این فوق تخصص 
قرنیه افزود: موضوعات و مباحث مورد بحث در این کنگره شامل 
جمیع مباحث چشم پزشکی می شود و برای همه تخصص ها و 
فوق تخصص های چشم در این کنگره برنامه گنجانده شده است.

قریشی ادامه داد: سعی شده در طول برگزاری کنگره، متخصصین 
تمامی رشته ها اعم از قرنیه، آب مروارید، لیزیک چشم، شبکیه و 
زجاجیه، گلوکوم )آب سیاه(، استرابیسم ، جراحی های پلاستیک 
چشم و نوروافتالمولوژی )اعصاب چشم( برنامه های خودشان را 

داشته باشند. همچنین در کنگره پیش رو، برای همکاران چشم 
پزشک عمومی و همکاران جوان چشم پزشک و گروه پرستاران 
چشم برنامه های علمی در نظر گرفته شده است. وی در خصوص 
ضرورت آموزش مداوم گروه های پزشکی از جمله چشم پزشکی، 
اظهار داشت: ضرورت دارد گروه های چشم پزشکی هر ساله در 
برنامه های علمی شرکت کنند و امتیازات لازم را کسب نمایند تا 
بتوانند حرفه خودشان را ادامه دهند. به همین دلیل کنگره جنبه 
آموزشــی هم خواهد داشت و امتیازدهی به شرکت کنندگان در 

اواخر کنگره توسط وزارتخانه مربوطه انجام می شود.
قریشی، یکی از اتفاقات جانبی این کنگره را برگزاری نمایشگاه 
تجهیزات پزشکی عنوان کرد و گفت: در این نمایشگاه شرکت هایی 
که سازنده تجهیزات پزشــکی هستند یا نمایندگی شرکت های 
سازنده را دارند، حاضر هستند و تجهیزات خودشان به خصوص 
تجهیزات جدید و پیشرفته را ارائه می دهند تا چشم پزشکان با 
آخرین تکنولوژی های تجهیزات چشم پزشکی آشنا شوند. این 
فوق تخصص قرنیه با عنوان این مطلب که طیف بیماری های شایع 
چشم پزشکی بسیار گسترده است، افزود: از جمله بیماری های 
شایع چشم می توان به آب مروارید اشاره کرد که بیشترین علت 
 بروز آن ســن افراد اســت و اکثر افرادی که به دوره سالمندی 

می رسند، معمولاً دچار آب مروارید می شوند. وی گفت: با توجه 
به پیشرفت های علم چشــم پزشکی، بیماری آب مروارید قابل 

درمان است.
قریشی ادامه داد: دسته دوم بیماری های شایع چشم، آب سیاه یا 
گلوکوم است که بیماری خیلی حساسی است و بیمار خودش 
متوجه بیماری نمی شــود و لازم است برای بررسی آب سیاه 
بیمار به صورت دوره ای معاینه شود و به چشم پزشک مراجعه 
کند.  وی افزود: دیگر بیماری های چشم که  اخیراً خیلی شیوع 
بیشتری یافته ، دیابت اســت که علاوه بر اعضای بدن، چشم 
را گرفتار می کند و متأســفانه این افراد وقتی عوارض بیماری 

پیشرفت می کند متوجه بیماری می شوند.
به گزارش جام جم آنلاین، دبیر علمی کنگره ســالیانه انجمن 
چشم پزشکی ایران تاکید کرد: به افرادی که دچار بیماری قند 
هستند توصیه می شود به صورت مرتب زیر نظر چشم پزشک 
باشند که به هر حال پیشگیری بهتر از درمان است.وی افزود: در 
مورد سایر بیماری های چشم، می توان به عیوب انکساری اشاره 
کرد مثل دوربینی، نزدیک بینی که خوشبختانه اعمال لیزیک در 
این زمینه خیلی پیشرفت کرده و برای این بیماران مؤثر هستند.

مهمترین علت ابتلا به آب مروارید چیست؟ 
  گروه ســلامت // متخصص پوست و مو گفت: اگزما یک اختلال 

التهابی پوست است که با مجموعه ای از علائم تظاهر می کند. 
  معصومه روحانی نسب متخصص پوســت و مو درباره پوست بیان 
کرد: پوست فقط لایه خارجی پوشاننده بدن نیست؛ بلکه عملکردهای 
پوســت بسیار زیاد است. پوســت یک لایه محافظ در مقابل عوامل 
خارجی، نور آفتاب، سنتز ویتامین دی و عوامل محرک محیطی است و 
همچنین پوست یک لایه محافظ در مقابل میکروب ها و عملکردهای 
متعدد دیگرست و مهم ترین عملکرد پوست، زیبایی و ظاهر فرد است.   
همانطور که به سلامت عقل و قلب اهمیت می دهیم، پوست نیز به همان 

اندازه عملکردش مهم است.
  این متخصص پوســت و مو در برنامه ساختمان پزشکان رادیو جوان 
درباره بیماری اگزما توضیح داد: اگزما یک اختلال التهابی پوست است 
که با مجموعه ای از علائم تظاهر می کند. خشکی پوست شایع ترین 
این بیماری است که این خشــکی زمینه ساز علائمی دیگر می شود. 
مثل: احساس سوزش، خارش و قرمزی، که شایع ترین علامت خارش 
است؛ اگزما می تواند حاد، تحت حاد یا مزمن باشد. اگزما در مواردی 
نیز حادتر است و خیلی سریع، اگزما ایجاد می شود. اگر در اثر عوامل 
تحریک کننده مانند؛ تماس پوست با مواد شوینده، مواد رنگی یا تینر 
قرار بگیرد، ممکن است که این بیماری حادتر و علائم اضافه تر بروز 

دهد. مثل، تاول، نمای زخمی و موارد دیگر ایجاد خواهد شد.
روحانی نسب متخصص پوست و مو اضافه کرد: اگر با این علائم روبرو 
شــدیم، بهتر است به پزشک متخصص پوســت مراجعه کنیم؛ لذا این 
پزشک است که تشخیص می دهد که این علائم آیا مرتبط به بیماری 
اگزماست یا بیماری پوستی دیگری است. اگزما انواع متفاوتی دارد و 
شــایع ترین نوع، اگزما آتوپیک است و بســیاری از افرادی که دچار 
بیماری اگزما هســتند، شامل این دسته می شوند. از نوزادی شروع به 
تظاهر کردن می کند و در کودکی ممکن است باشد، همچنین در جوانی 
و گاهی اوقات تا سنین بالا نیز ادامه پیدا خواهد کرد. وی یادآور شد: 
اگزما معمولا در فصول سرد تشدید بیشتری پیدا می کند؛ لذا وقتی هوا 
سرد می شود، پوست خشــک تر و از رطوبت کمتر برخوردارست و 
استعداد اینکه اگزما عود کند و شعله ور شود، بیشتر است. اما در فصل 
بهار، فصل گرده افشــانی گل و گیاه و همچنین تعریق بیشتر صورت 
می گیرد، زیرا وقتی فرد عرق می کند، اگزما شــعله ور می شود. رفتن 
به اســتخر و تماس پوست با کلری که در آب وجود دارد، اگزما بیشتر 
خواهد شد. خیلی از مراجعین ما در فصل بهار دچار اگزما پلک نیز می 
شوند.متخصص پوست و مو در برنامه ساختمان پزشکان رادیو جوان 
درباره بیماری زونا توضیح داد: استرس، بیماری های پوستی را تشدید 
خواهد کرد و همچنین در زمینه استرس و سایر عوامل محیطی، ممکن 
است یک مقدار سیستم ایمنی تغییر پیدا کند و تحت تأثیر قرار بگیرد 
 و سبب بیماری زونا شــود. زونا باعث شعله ور شدن مجدد ویروس 
آبله مرغان است و عفونت اولیه نیست. زونا برای کسی که آبله مرغان 

گرفته است، مسری نخواهد بود و جای نگرانی ندارد.
  بــه گزارش جام جم آنلاین، وی گفــت: یکی از علل تأثیر گذار در 
عود اگزما، می تواند تغذیه باشــد. توصیه می کنیم که غذاهای محرک، 
ادویه جات، کیوی، آناناس، توت فرنگی را بیماران استفاده نکنند؛ اما 
در بســیاری از موارد با حذف این عوامل خوراکی نیز اگزما ادامه پیدا 
می کند، یعنی صرفا ربطی بــه تغذیه ندارد و همچنین علل های دیگر 
مانند، نوع شوینده ها، چرب کردن، نوع پوشش، نیز تأثیر گذار در عود 

اگزما است. اگزما درمان قطعی ندارد اما قابل کنترل است.

علائم اگزمای پوستی چیست؟ 

  گروه سلامت // مصرف انواع شیرینی جات 
مانند شیرینی، شکلات، قند و حتی مصرف 
بالای خرما و نوشــیدنی های شــیرین از 
اصلی ترین عوامل بروز چاقی و اضافه وزن در 

افراد به شمار می رود. 
  از مواقعی که بیشــترین تمایل به خوردن مواد 
شــیرین وجود دارد، بعد از صــرف وعده های 
اصلی غذایی اســت که افراد شروع به خوردن 
انواع شــیرینی جات می کنند که به مرور باعث 
افزایش وزن در آنها می شود. اگر شما هم جزو 
کسانی هستید که بعد از غذا ویار خوردن شیرینی 

می کنید، با این مطلب همراه شوید.
  دندان های تان را مسواک بزنید

می خواهید باور کنید یا نه اما مسواک زدن پیش 
از خوردن هله هوله به شدت میل به مصرف این 
قبیل خوراکی ها را کاهش می دهد. تا زمانی که 
بو و عطر خمیردندان در دهان شما وجود داشته 
باشــد، این تمایل تاحد زیادی کمتر می شود و 
شما می توانید با راهکاری بسیار ساده در مقابل 
خوردن خوراکی های شیرین و چرب مقاومت 

کنید. 
 چند ساعت پیش از خواب غذا بخورید

  بیشتر افراد در ســاعت های نزدیک به زمان 
صرف شام نسبت به مصرف شیرینی جات ولع 
زیادی از خود نشــان می دهند. تحقیقات نشان 
داده است که خوردن شــام در ساعت ۷ شب، 
به کاهش این ولع  کمک می کند. به طور ایده آل، 
محققان توصیه کرده اند که بین دو تا سه ساعت 
پیش از رفتن به رختخواب وعده شام را صرف 

کنید. این کار یعنی خوردن زودهنگام شام به شما 
کمک می کند به گرسنگی غلبه کنید و با شکم سیر 

به رختخواب بروید. 
 از خوردن کربوهیدرات خودداری کنید

  در حالی کــه همه گروه هــای کربوهیدرات 
جــزو موادغذایی مضــر قرار نمی گیــرد، اما 
کربوهیدرات های ساده و آن گروهی که سرشار 
از شاخص گلیسمی هستند، برای سلامتی مفید 
نیستند. این گروه از کربوهیدرات به سرعت جذب 
بدن شده و باعث ترشــح انسولین از پانکراس 
می شود. این کار موجب افت قند خون به ویژه در 
مبتلایان به بیماری دیابت و پیش دیابتی می شود 
که بسیار در معرض نوسانات و تغییرات قند خون 
قرار دارند. این افت ســریع قند، ضعف، لرزش 
اندام ها، تهوع و خستگی مفرط را به همراه دارد. 
این علائم، تمایل افراد را به مصرف خوراکی های 

شیرین چند برابر می کند.
 سریع غذا نخورید

  فارغ از گرفتاری هایی که در طول روز برای تان 
رخ می دهــد، باید برای زمان غذا خوردن تان به 
گونه ای برنامه ریزی کنید که با سرعت بالا غذا 
نخورید. سریع غذا خوردن باعث ایجاد گرسنگی 
در بدن شــده و میل به مصرف غذاهای شیرین 
در شما افزایش می یابد. چشیدن طعم موادغذایی 
از حس بویایی ناشــی می شود بنابراین، زمانی 
که غذاها را بو می کشیم، به خودمان زمان کافی 
برای تجزیه و تحلیل کردن بو و رایجه موادغذایی 
نمی دهیم. به همین دلیل است که ظرفیت ما برای 
لذت بردن از غذا حین خوردن غذا محدود است. 
همین امر باعث می شــود تمایل ما به مصرف 
غذاها بیشتر شده و منجر به بروز مشکلاتی در 

بدن شود. 
 به حجم غذا توجه کنید

  بــه جای این  که حجم بالایی از غذا را در یک 
وعده میل کنیــد، آن را به وعده های کوچک تر 
تقسیم کرده و به فاصله هر سه تا چهار ساعت 

میل کنید. اگر می دانید که در این فواصل باز هم 
میل به خوردن پیدا خواهید کرد، میوه های تازه و 
خشــک همراه داشته باشید تا هر زمان که لازم 

شد، مقداری از آنها مصرف کنید. 
  در رژیم غذایی تان تعادل برقرار کنید

  سعی کنید غذاهای سرشار از فیبر و پروتئین را 
حتما در وعده های روزانه غذایی خود بگنجانید. 
هضم این نوع موادغذایی زمان بیشتری می برد 
و همین عامل باعث می شود تا شما در فواصل 
طولانی تری احساس گرسنگی کنید. زمانی که 
مدت بیشتری احساس گرسنگی کنید، تمایل تان 

به مصرف شیرینی جات هم کاهش می یابد. 
 اشتهای تان را به طور طبیعی کاهش 

دهید
  راهکارهایی که اشــاره کردیــم، از مؤثرترین 
روش هایی است که به شما کمک می کند میل و 
هوس مصرف شــیرینی جات را در خود کاهش 
دهید اما افراد ممکن است تمایلات متفاوتی داشته 
باشند از این رو ممکن است این روش ها برای همه 
تأثیر یکسانی نداشته باشد. پس اگر شما هم جزو 
کسانی هستید که روش های اشاره شده برای تان 
مؤثر نبوده، بهتر است با هوس های تان طبیعی رفتار 
کنید. برای مثال، زمانی که هوس خوردن یک ماده 
شیرین کردید، بهتر است از آب پرتقال، تعدادی 
توت فرنگی یا توت خشک یا هر ماده طبیعی دیگر 
استفاده کنید تا این میل در شما فروکش کند. به این 
ترتیب هم میل به شیرینی جات را کاهش داده و هم 
با خوردن خوراکی ها و میوه های تازه یا خشک، 

ویتامین به بدن رسانده اید.

ترفندهایی 
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  گروه خبــر // معاون رفــاه و امور 
اقتصادی وزارت تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی از توافق با ۴۸ هزار فروشگاه  
برای خرید اعتباری از طریق کالابرگ 
خبر داد و گفت: اجرای سراسری طرح 
تامین  به  منوط  الکترونیک  کالابرگ 
اعتبار و تصمیم گیری و اعلام فرمان از 

سوی دولت است. 
  علیرضا عسگریان در این باره اظهار کرد: 
دوسال اســت که اجرای طرح کالابرگ 
آغاز شــده اســت.این طرح سه مرحله 
اجرای آزمایشی داشــته و پایلوت سوم 
آن تقریبا کشــوری بود. اگر قرار اســت 
به صورت سراســری و قطعی اجرا شود 
نیازمند زیرســاخت های بسیار قدرتمند 
است. وی افزود: وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی بالای ۹۰ درصد آمادگی دارد که 
طرح کالابرگ را به طور سراســری اجرا 

کند.
 معاون رفاه و امور اقتصادی وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه در حال 
حاضر توانسته ایم حداقل در 4۸ هزار نقطه 
از کشور با فروشــگاه ها و فروشگاه های 
زنجیره ای به توافق برسیم گفت: بنابراین 
آمادگی سخت افزاری به وجود آمده است 
اما به لحاظ نرم افزاری باید آمادگی هایی 
برای اتصال فروشــگاه ها ایجاد شود. این 
سازوکار و سامانه به زودی به طور کامل 
آماده می شود تا یک اتفاق بزرگ در کشور 
بیافتد که زمان آن در دولت تصمیم گرفته 

می شود زیرا نیازمند منابع است.
  عســگریان افزود: عزم بسیار جدی در 
دولت وجود دارد که از طریق کالابرگ به 
اقشار مختلف مخصوصا اقشار محروم و 
دهک های پایین کمک کند. وزارت تعاون، 
کار و رفــاه اجتماعــی نقطه یابی کرده و 
اقدامات لازم را انجام داده است. امیدوارم 

طی این چند روز میزان آمادگی مان به ۹5 
تا ۹۹ درصد برسد. به این ترتیب اگر دولت 
اعلام کند، آماده هستیم زیربار اجرای طرح 

برویم.
  وزیــر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی نیز 
هفته گذشته در این باره گفت: »در بحث 
یارانه ها باید یــک تصمیم قطعی اتخاذ و 
بعد اعلام شــود. ما به دنبال این هستیم تا 
بحث کالابرگ الکترونیکی را توسعه دهیم 
و بتوانیم قدری به مهار تورم کمک کرده و 
اگر مشوق هایی پیش بینی شد، بتوانیم آنها 

را اعمال کنیم.«
  در این طرح فراگیر، یارانه نقدی در قالب 
یک پلتفرم و بستر، به کالابرگ الکترونیکی 
تبدیل می شــود تا مردم با مراجعه به هر 
فروشگاهی بتوانند کالاها را خریداری کنند. 
در این طرح قیمت کالاهای مشمول به نرخ 
مصوب تصریح شــده در قانون محاسبه 
شــده و مردم می توانند از اعتبار یارانه ای 
خود اســتفاده کنند. به ایــن ترتیب مردم 
می توانند به صورت اعتباری تقریبا حدود 
یک ماه قبل از واریز یارانه نقدی شان خرید 
اعتباری برای ۱۰ قلــم کالای پرمصرف 
مانند قند، شــکر، برنج، ماکارونی، روغن، 
تخم مرغ، مرغ، انواع پنیر، انواع شیر و انواع 
ماست داشته باشــند و چنانچه تمایل به 
خرید کالابرگ الکترونیکی نبود، همچنان 
امکان برداشت نقدی یارانه واریزی ماه های 

آینده وجود دارد.
  به گــزارش جام جــم آنلاین، چنانچه 
سرپرســتان خانــوار در ماه گذشــته از 
کالابرگ الکترونیکی استفاده نکرده باشند، 
رقم کامل یارانه برایشــان قابل برداشت 
است و در صورت استفاده به همان میزان 
از یارانه خانوار کســر شده و باقی مانده 
 مبلغ به حســاب سرپرست خانوار واریز 

می شود.

  گروه خبر // فرمانده کل سپاه گفت: راهبرد 
محدودسازی جمعیت به خصوص برای امت های 
مســلمان و به ویژه ایران، راهبــرد امنیتی 
خطرناکی بوده که از ســوی کشورهای غربی 
برنامه  و یک  ترویج شده  آمریکایی ها  به ویژه 

کاملا حساب شده و ویرانگر است.
  سرلشکر حسین سلامی فرمانده کل سپاه پاسداران 
در حاشــیه همایش فرماندهان و مسئولان عالی 
نیروهای مســلح که به مناســبت روز ملی جوانی 
جمعیت در ستاد فرماندهی سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی برگزار شــد، در جمع خبرنگاران گفت: از 
سال ۱۳۹۸ بر اساس دیدگاه ها و تدابیر رهبر معظم 
انقلاب اسلامی در خصوص پیامدهای خسارت بار 
تحدید جمعیت و بعد از سفارش ها توصیه هایی که 

در مورد تکثیر جمعیت عنوان کردند، سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی به این واقعیت واقف شد که بایستی 

سازوکارهایی را در این زمینه اعمال کند.
  وی ادامه داد: این سازوکارها جنبه های فرهنگی، 
تغییر نگرش ها، باورها و اعتقادات به مسئله جمعیت 
و فرزندآوری در ســطح ســپاه و بسیج و حتی در 
سطح کشور را شامل می شــود؛ در این رابطه باید 
ســازوکارهایی پیش بینی شــود تا جوانان ضمن 
تمایل داشتن به ازدواج، برای فرزندآوری هم تمام 

مشوق های لازم را داشته باشند.
  فرمانده کل ســپاه عنوان کرد: باید همه موانعی که 
به صورت ذهنی عامل اصلی عدم رغبت جوانان به 
ازدواج و فرزندآوری اســت، شناسایی و رفع شود 
و با مشوق هایی برای شــتاب دهی به این حرکت 
اندیشــیده شــود؛ بنابراین تلاش کردیم که سطوح 
پرداختی وام های ازدواج را حتی بالاتر از رقم های 

ابلاغ شده به سپاه، افزایش دهیم.
  وی ادامه داد: عــلاوه بر این به ازای هر فرزندی 
هم که به دنیا می آید، مبالغ مشوقی را با وام هایی که 
به هر فرزند تعلق می گیرد، افزایش دادیم؛ از سوی 
دیگر در برگه های حقوقی کارکنان هم پیشنهادهایی 

را دادیم که تا حقوق همسر و فرزندان به شکل قابل 
توجهی افزایش یابد؛ چون حقوقی که مابه ازای یک 
فرزند و یا همســر در برگــه حقوقی کارکنان قرار 

داشت، خیلی کم بود.
  سرلشکر سلامی با اشــاره به واگذاری خانه های 
ســازمانی بیان کرد: در مــورد واگذاری خانه های 
ســازمانی هم اولویت با کسانی اســت که فرزند 
بیشــتری دارند؛ همچنین مسکن ملکی، سفرهای 
زیارتی-ســیاحتی، و پرداخت وام بر اساس تعداد 
فرزند هر خانواده در سپاه تنظیم شده است؛ بنابراین 
هر کس که فرزند بیشتری داشته باشد از امتیازات 
و اولویت های بیشتری برخوردار خواهد شد؛ البته 
این ها جنبه های امتیــازات مادی مربوط به جوانی 

جمعیت است.
  فرمانده کل سپاه گفت: اما مهم تر از این امتیازات، 
رساندن جوانان این مرز و بوم به این واقعیت است 
که راهبرد محدودسازی جمعیت به خصوص برای 
امت های مســلمان و به ویژه ایــران راهبرد امنیتی 
خطرناکــی بوده که از ســوی کشــورهای غربی 
به ویژه آمریکایی ها ترویج شده و یک برنامه کاملًا 
حساب شده و ویرانگر است؛ یعنی یکی از تهدیدات 

شوم و خاموش بدون اینکه مردم متوجه شوند، این 
است که مردم را با سیاستی غلط به این سمت ببرند 
که جمعیت جوان کشور کاهش یابد و نیروهای مولد 
و انرژی های پرتوان کشــور زائل شود تا کشور با 

جمعیتی پیر روبه رو شود.
  وی عنوان کرد: این موضوع، امکان تسلط دشمن را 
بر ما افزایش می دهد؛ چون طی 45 سال گذشته ما 
به تجربه دریافتیم که عامل اصلی قدرت ما جمعیت 
جوان است و ما اگر می خواهیم کشوری درخشان 
و در نظام بین الملل کشوری قدرتمند، قوی، پیشرفته 
و پرانــرژی با حرکات رو به جلو باشــیم، نیازمند 
جمعیتی جوان هستیم که این حفظ جوانی جمعیت 
هم راهبردی اساسی در همه ابعاد همچون فرهنگی، 

اقتصادی، علمی، سیاسی و حتی امنیتی است.
  به گزارش همشــهری آنلاین، سرلشــکر سلامی 
تأکید کرد: جمعیت، رکن اساســی هویت، قدرت، 
اقتدار، اعتبار و منزلت ما است؛ پس این نکته مهم 
است که در تمامی دستگاه های کشور، آحاد مردم و 
خانواده ها این اعتقاد و باور ملی و اسلامی به وجود 
بیاید که برای قوی شدن راهی جز افزایش جمعیت 

نداریم.

با حکم استاندار هرمزگان:
معاون جدید هماهنگی امور عمرانی 

استانداری هرمزگان منصوب شد
 گروه خبر // با حکم استاندار هرمزگان »مهدی زندیه وکیلی« به 
عنوان معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری هرمزگان منصوب شد. 
به گزارش خبرنگار دریا؛ مهندس مهدی دوستی استاندار هرمزگان در 
حکمی »مهدی زندیه وکیلی« را به عنوان معاون جدید هماهنگی امور 
عمرانی استانداری هرمزگان منصوب کرد. در بخشی از حکم استاندار 
هرمزگان خطاب به معاون جدید هماهنگی امور عمرانی استانداری 
هرمزگان آمده اســت: با عنایت به تخصص و تعهد جنابعالی و به 
موجب این حکم به عنوان معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری 
هرمزگان منصوب می گردید، انتظار می رود با بذل توجه به منشور 
اخلاقی دولت مردمی ایران قوی و در هماهنگی با دیگر دستگاه های 
کشوری و لشکری و با بهره گیری از نیروهای مجرب و توانا در انجام 
وظایف محوله، عمل نمایید. همچنین اینک که به عنوان بخشی از بدنه 
دولت ســیزدهم به خدمت مشغول هستید، امیدوارم با اتکال به ذات 
ایزد منان، خود را خدمتگزار صادق برای مردم شریف استان هرمزگان 
و در راستای تحقق منویات مقام معظم رهبری و سربلندی جمهوری 
اسلامی ایران کوشا باشید توفیق روزافزون شما را آرزومندم. مهدی 
زندیه وکیلی دارای سوابق متعدد مدیریتی در حوزه عمرانی است، از 
جمله ســوابق وی می توان به معاونت عمرانی استانداری مرکزی از 
سال ۹۶ تا دی ماه سال گذشته، معاون عمرانی استانداری سمنان از 
سال ۹4 تا ۹۶، معاون عمرانی استانداری مرکزی از سال ۹2 تا ۹4، 
قائم مقام وزیر و مدیرکل راه و شهرسازی هرمزگان و رئیس سازمان 
مسکن و شهرسازی استان مرکزی می توان اشاره کرد. معاون جدید 
هماهنگی امور عمرانی اســتانداری هرمزگان دارای مدرک دکتری 
تخصصی عمران مدیریت ساخت و پروژه بوده، در سوابق وی تدریس 
در دانشکده فنی امیرکبیر اراک و دانشگاه آزاد اراک نیز وجود دارد. 
گفتنی است، پیش از زندیه وکیلی، رضا مدرس عهده دار این مسئولیت 

مهم بود که توانست از خود عملکرد قابل تقدیری برجای بگذارد.
نویسنده هرمزگانی 

برگزیده جایزه ملی داستان حماسی شد 
  گروه خبر// نویسنده هرمزگانی رتبه برتر بخش داستان کوتاه 
جایزه ملی داســتان حماسی را کسب کرد. نویسنده هرمزگانی 
رتبه برتر بخش داســتان کوتاه جایزه ملی داستان حماسی را 
کسب کرد.در مراسم اختتامیه سومین رویداد جایزه ملی داستان 
حماسی که در آرامگاه حکیم  ابوالقاسم فردوسی با حضور مهدی 
دادمان رئیس حوزه هنری انقلاب اســلامی برگزار شد، » زهرا 
شــنبه زاده سرخایی « نویســنده هرمزگانی با اثر » روز سعد 
 گلک « حائز رتبه برتر شده و جایزه این بخش را دریافت کرد. 
به گزارش فارس؛ زهرا شنبه زاده که پیش از این برگزیده بخش 
داســتان کوتاه کنگره ۱5۰۰ شهید استان هرمزگان و نیز تقدیر 
شده در دهمین جشنواره کشوری یوسف بوده است، از هنرمندان 

فعال کانون ادبی »پیرنگ« به شمار می رود.

خبر

گروه خبر // وزارت صمت از ابتدا، در رهن ماندن یکساله 
سند خودروها در طرح فروش یکپارچه را با این هدف در 
شرایط ثبت نام در نظر گرفته بود تا امید خرید از کارخانه 
و فروش در بازار آزاد با قیمت بسیار بالاتر را برای دلالان 
این بازار از بین ببرد، اما با مطرح شــدن پرداخت سود 
۳۰ درصدی در فروش زیر یکسال خودروهای طرح، گویا 
هدف اصلی را تحت الشعاع قرار داده است؛ به گونه ای 
که شــورای رقابت مصوب می کند "دیگر لازم نیست 

خودروها یکسال در رهن شرکت باقی بمانند! ". 
  در جلسه ۱۱ اردیبهشت ماه مجلس شورای اسلامی، ماده ۱2 
طرح مالیات بر عایدی سرمایه تصویب شد؛ بر اساس این ماده 
چهار کالای مشمول مالیات بر عایدی سرمایه مشخص شدند. 
دولت در ســال جدید تصمیم گرفت برای کوتاه کردن دست 
دلالان و دور نگه داشتن آن ها از بازارهای سرمایه ای همچون 
مسکن و البته خودرو، موضوع اخذ مالیات بر عایدی سرمایه 
را تعریف کند؛ هدف از این طرح، جلوگیری از پولشویی، ایجاد 
نظم و پیش بینی پذیری در بازار و کاهش نوسان های قیمتی، 
 کاهش نرخ تورم و همچنین کاهش جلوگیری از فرار مالیاتی

 بوده است.در بخشنامه های طرح یکپارچه فروش خودروها 
ذکر شــده، زین پس خودروهای عرضه شده در سامانه، بر 
اساس طرح اخذ مالیات بر عایدی خودروها، در زمان خرید 
و فروش خودرو، بخشی از سود ایجاد شده، به  عنوان مالیات 

بر سود فروش، از فروشنده اخذ خواهد شد.
  از زمــان فروش محصــولات خودروســازان به روش 
قرعه کشی طی ســال های اخیر تاکنون که فروش در قالب 
سامانه یکپارچه تخصیص و  از طریق قرعه کشی نوبت دهی 
انجام می شود، اختلاف قیمت کارخانه تا بازار آزاد، همیشه 
انگیزه خرید از کارخانه و فروش در بازار آزاد و کسب سود 

را قوت بخشیده است؛ بنابراین همانطور که اشاره شد، دولت 
طرح مالیات بر عایدی سرمایه خودرو را تعریف کرد و حتی 
خودروهای عرضه شده در سامانه یکپارچه فروش خودرو 

را نیز مشمول این مالیات دانست. 
  طبق طرح مالیات بر عایدی ســرمایه خــودرو در طرح 
فروش یکپارچه محاســبات بدین صــورت خواهد بود که 
چنانچه مشــتری طرح، کمتر از سه سال از تحویل خودرو، 
اقدام به فروش و انتقال خودرو خود کند، بایستی بین ۱۰ تا 

۳۰ درصد، از ســود حاصل از فروش را به عنوان مالیات بر 
عایدی بپردازد؛  اما اگر خودرو بیش از ســه سال نگهداری 
شود مالیاتی به آن تعلق نخواهد گرفت. در حقیقت افرادی که 
خودروی خود را در سال اول بفروشند ۳۰ درصد، سال دوم 
2۰ درصد و سال سوم ۱۰ درصد، بایستی مالیات پرداخت 
کنند.  موضوع اخذ مالیات از خودروهای سامانه یکپارچه در 
حالی مطرح شــد که با توجه به در رهن شرکت خودروساز 
ماندن ســند خودروهای طرح یکپارچه به مدت یکســال، 

مشــتری قانوناً اجازه فروش آن را ندارد )هر چند که خرید 
و فروش حواله ها کم نیســت(، بنابراین به نظر می رسید که 
کارکرد این طرح برای یکســال اول )قانوناً( موضوعیت پیدا 
نکند؛ اما گویا دیگر سیاســت گذاران به اینجای موضوع هم 
فکر کرده بودند که دست مشتری و در حقیقت دلالان را برای 
فروش خودروهای طرح یکپارچه باز بگذارند و با اخذ ۳۰ 
درصد از سود حاصله از فروش در بازار آزاد با عنوان مالیات 
بر عایدی سرمایه، دیگر کاری به اینکه مشتری با خودروی 

خود چه خواهد کرد نداشته باشد. 
  بنابراین شــورای رقابت اصلاح مصوبه 54۳ این شــورا 
)دســتورالعمل 54۳ تنظیم بازار خودروهای سواری( را در 
دستور کار قرار داد و مصوبه 5۷۱ شورای رقابت را تصویب 
کرد که بر اســاس آن، در رهن ماندن سند خوروهای طرح 

فروش یکپارچه حذف شد.
  به گزارش ایســنا، گفتنی اســت بر این اساس بند ۷ ماده 
4 دستورالعمل 54۳ شورای رقابت )تنظیم بازار خودروهای 
ســواری(  ۱۱ بهمن سال  ۱4۰۱ که  "عرضه  کننده خودرو 
موظف اســت روش های بازدارنده برای جلوگیری از انتقال 
ســند حداقل به مدت یکسال، از جمله در رهن گرفتن سند  

خودرو، اتخاذ و اجرا کند" را حذف کرده است.
  این دستورالعمل در حالی به تصویب شورای رقابت رسیده 
که وزارت صنعت، معدن و تجارت،  در گذشته شرط در رهن 
ماندن سند خودروها به مدت یکسال را برای دور نگه داشتن 
دلالان از هجوم خرید خودرو به قیمت کارخانه از سامانه و 
فروش در بازار آزاد و بهره مندی مصرف کننده واقعی از جهت 
دسترسی به خودرو به قیمت کارخانه ای، تدوین کرده بود؛ در 
پی پیگیری ایسنا از وزارت صمت از سوی آنان عنوان شد که 

مصوبه شورای رقابت را اجرا می کنیم.

// ســردار »قاسم رضایی«   گروه خبر 
جانشین فرمانده کل انتظامی کشور و امیر 
»کیومرث حیدری« فرمانده نیروی زمینی 
ارتش ایران وارد منطقه سیستان شدند. 

  جانشــین فرمانده کل انتظامی جمهوری 
اســلامی ایران در بازدیــد از مرز در زابل  
گفت: در مرز مشترک ایران و افغانستان چند 
باری اســت که از طرف حاکمان افغانستان 
اشــتباه رخ می دهد و روز گذشته نیز اقدام 
تیراندازی بیجا اتفاق افتاد. ســردار قاســم 
رضایــی در بدو ورود به شهرســتان زابل 
در جمع خبرنــگاران با بیان اینکه از طرف 
نیروهای مرزبانی اقدام متقابل نســبت به 
تیراندازی انجام شد، تصریح کرد: نیروهای 
مرزبانی این موضــوع را مدیریت کردند و 

متاسفانه یکی از همکاران به شهادت رسید و 
2 نفر دیگر نیز مجروح شدند.وی تاکیدکرد: 
به کشورهای همسایه می گوییم که مرزهای 
ما مرزهای دوستی است و نباید اجازه دهیم 

اتفاق ناگواری پیش بیاید.
  جانشــین فرمانده کل انتظامی جمهوری 
اســلامی ایران با بیان اینکه در حال حاضر 
وضعیت بسیار آرام است .همچنین فرمانده 
نیــروی زمینی ارتش جمهوری اســلامی 
ایران نیز گفت :مرزهای مشــترک با کشور 
افغانستان بطور کامل در کنترل نیروی زمینی 
ارتش هستند و در کنار ما برادران مرزبانی 
قرار دارند و امنیت بطور کامل برقرار است.
امیر حیدری افزود: بارها اشاره شد حضور 
مــا در مرز به معنای اینکــه خطری ما را 

تهدید می کند نیست بلکه به  جهت اشراف 
اطلاعاتی و امنیت است که در مرزها برقرار 
اســت. وی اظهار کرد: در بحث برخورد با 
نوع تردد ممکن است گاها اختلافی بین دو 
مرزبان پیش افتد که موضوع مهمی نیست و 

کاملا در کنترل بوده است.
  امیر حیدری خاطرنشان کرد: همرزمان ما 
در مرزبانی و نیروی زمینی کاملا در منطقه 
مسلط هســتند، تا هر جا که کشور مقابل 
مرز مشترک با ما دارد مقررات بین المللی 
را احترام بگــذارد احترام متقابل می بیند و 
حســن همجواری بجا می آوریم ولی اگر 
جایی احساس بشه طرف مقابل نمی خواهد 
به مقــرارت تن بدهد بــا برخورد دیگری 

مواجه می شود.

فرمانده کل سپاه:

 برای قوی  شدن راهی جز افزایش جمعیت نداریم

سفر 2 فرمانده ارشد نظامی ایران به سیستان؛

مرزهای مشترک با کشور افغانستان به طور کامل در کنترل هستند

آخرین وضعیت اجرای سراسری 
طرح »کالا برگ« الکترونیک 

  گــروه خبــر // مدیــرکل بنادر و 
دریانــوردی هرمــزگان گفت: یک 
فروند کشــتی گندم به مجموع تناژ 
۷۱ هزار و ۵۰۰ تن در اسکله ۱۴ بندر 
شهیدرجایی پهلودهی و کار تخلیه آن 

آغاز شده است.
  به گــزارش خبرنگار دریا، »حســین 
عباس نژاد« افزود: مقداری از این محموله 
گندم به صورت حمل به انبارها و مابقی به 
صورت حمل یکسره تخلیه خواهد شد. به 
گفته وی؛ در حال حاضر 2 فروند کشــتی 
گندم به مجموع تناژ ۱۳2 هزار تن )هرکدام 
۶۶ هزار تــن( در لنگــرگاه بندرعباس 
قرار دارند که به محض تکمیل اســناد در 
اسکله های اختصاصی بندر شهید رجایی 

پهلودهی می شوند.  
  بندر شــهید رجایی به عنــوان یکی از 
مهم ترین مبادی ورودی کالای اساســی 
کشــور دارای ۱۸ باب انبار مســقف، ۶ 

پســت اســکله ویژه کالای اساسی، ۹۰ 
هزار متر مربــع محوطه بارانداز و ســه 
 پایانــه نگــه داری فرآورده هــای روغن 

خوراکی است.

حذف شرط ۱ سال رهن بودن سند خودرو؛ 
پرداخت مالیات یا دلالی کدام به صرفه تر است؟

آغاز تخلیه 71 هزار تن گندم 
در بندر شهید رجایی

یک عضو کمیسیون عمران:

زمین های بایر مشمول مالیات می شود
   گروه خبر // یک عضو کمیســیون عمران 
مجلس شورای اسلامی گفت: بر اساس طرح 
ســاماندهی بازار اجاره بهای مســکن ارائه 
خدماتی که نیاز به اطلاعات مکانی افراد دارد 
صرفا منوط به دریافت اطلاعات از سامانه ثبت 
املاک خواهد شــد و از سوی دیگر بر اساس 
این طرح زمین های بایر نیز مشمول مالیات 

خواهند شد. 
 اقبال شاکری در گفت وگو با ایسنا، درباره اهداف 
طرح ساماندهی بازار اجاره بهای مسکن، با بیان 
اینکه این طرح به دنبــال تنظیم گری بازار اجاره 
مســکن اســت تا بازار اجاره را از این آشفتگی 
نجات دهد، خاطرنشان کرد: محور اصلی این طرح 
مدیریت و کنترل عوامل اصلی اســت که بر بازار 
مسکن تاثیر می گذارد؛ از جمله این عوامل قیمت 
خود ملک است، در این طرح یک سامانه پیش بینی 
شده اســت که باید قیمت منصفانه روز هر پلاک 
مسکونی تعیین و اعلام عمومی شود. تا حالا برای 

زمین و ملک قیمت گذاری نشده بوده و برای اولین 
بار این قیمت گذاری صورت خواهد گرفت.

وی در ادامــه اظهار کرد: از ســوی دیگر در این 
طرح یک تسهیلات جدیدی پیش بینی شده است 
که اگر مردم نخواهند در مشاورین املاک و دفاتر 
ثبت اسناد هزینه کنند، می توانند در یک پلتفرم و 
ســکویی که ایجاد خواهد شد ثبت کنند. از سوی 
دیگر بر اساس این طرح تعرفه مشاورین املاک از 
قیمت ملک و اجاره بهای آن جدا شده و برای آن 
مکانیزم دیگری پیش بینی شده است. بدین ترتیب 

دیگر بحث تعارض منافع پیش نمی آید.
  نماینده مردم تهران در مجلس شــورای اسلامی، 
تصریح کرد: همچنین بر اساس این طرح هر فردی 
که خدماتی را از هر جایی در کشور دریافت کرده 
و برای گرفتــن آن خدمات باید آدرس ارائه کند، 
دیگر این آدرس به صورت دستی گرفته نخواهد 
شد بلکه این آدرس از سامانه املاک گرفته خواهد 
شد. اگر فرد در سامانه املاک ثبت نام نکرده باشد، 

دیگــر آدرس را به صورت دســتی از فرد قبول 
نخواهند کرد، در نتیجه این امر ســبب می شود تا 
مردم اطلاعات خود را در سامانه املاک ثبت کنند.
این عضو کمیسیون عمران مجلس در ادامه تاکید 
کرد: همچنیــن در این طرح مالیات بر زمین های 
بایر پیش بینی شده است و به شهرداری ها اجازه 
داده شــده تا زمین های خالی که در شهرها افتاده 
را شناسایی کرده و به مرجع مالیاتی معرفی کنند. 
مالکان ایــن زمین ها نیز باید عوارض پیش بینی 
شــده را به شــهرداری ها پرداخت کنند که برای 
توسعه حمل و نقل شــهری هزینه خواهد شد. با 
این سیاست یک تنظیم گری بازار صورت خواهد 
گرفت. شاکری در پایان افزود: همچنین بر اساس 
این طرح کســانی که قراردادهای اجاره دو یا سه 
ســاله می بندند یا قراردادهای اجــاره را تمدید 
می کنند و یا خانــه های خود را به خانواده های 
دارای دو و سه فرزند اجاره می دهند، از تسهیلاتی 

بهره مند خواهند شد.


